
 

SAMNANGER KOMMUNE  
 

 

MØTEPROTOKOLL 

 

Utval: Kommunestyret 
Møtedato 03.12.2020 
Møtetid: Kl. 08:30 - 19:10 
Møtestad: Fjernmøte via Teams 
 
 
Av 21 medlemmer møtte 21, inkludert varamedlemmer. 
 

Medlemmer møtte: Parti: 

Gunn Østvik Petersen Ap 

Harald Boge Ap 

Jon Magne Bogevik Ap 

Shirin Kvernes Khadoor Ap 

Anja Elisabeth Gjerde Markhus Bl 

Knut Harald Frøland Bl 

Lena Tveit Bl 

Martin Haugen Bl 

Ove Totland Bl 

Solveig Vassenden Bl 

Øyvind Steinsland Bl 

Karl Bård Kollbotn Frp 

Linda Haug Kollbotn Frp 

Odd Arne Haga Frp 

Arild Røen H 

Gunn Totland Moss KrF 

Oskar Røen MDG 

Øyvind Strømmen MDG 

Monica Tjønna Sp 

Øyvind Røen Sp 

 

Desse medlemene møtte ikkje: Parti: I staden møtte: Parti: 

Knut Loneland Høibraaten Bl Annette Espelid Bl 

 
 

Ugild: Sak: I staden møtte: Merknad: 

Monica Tjønna, Sp 092/2020    
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Møtenotatar:  
 
Andre som var til stades i møtet 

·  Ingebjørg Vamråk, rådmann 
·  Nina Erdal, økonomisjef (sak 095, 100, 101, 102, 103, 104 og 105) 
·  Hilde-Lill Våge, einingsleiar samfunnsutvikling (sak 087, 100, 104 og 105) 
·  Nils Jonny Skar, teknisk driftssjef (sak 100 og 105) 
·  Marianne Soleng, avdelingsleiar servicesenteret 
·  Jan Erik Boge, rådgjevar 
·  Ida Haugen Skulstad, leiar ungdomsrådet (sak 104) 

 
 
Endringar i rekkefølgje for handsaming av saker 
Etter framlegg frå ordførar Knut Harald Frøland (Bl) etter handsaminga av sak 103, bestemte 
kommunestyret at sak 105 og 106 skulle handsamast før sak 104.  
 
 
Protokollmerknader 
 
Sak 087 Faste saker  -  Felles protokollmerknad om skulegudsteneste: 
"Skulane, kommunelegen og rådmannen skal ha eit samarbeid om eventuell gjennomføring av 
skulegudsteneste."  
 
RS 1 Interpellasjon om talerett for ungdomsrådet, eldrerådet og rådet for personar med nedsett 
funksjonsevne  -  Protokollmerknad frå Øyvind Strømmen (MDG): 
"Kommunestyret sitt vedtak står i motstrid til vedtektene for Ungdomsrådet. Følgeleg må desse 
oppdaterast, og det må koma opp som eiga sak til kommunestyret." 
 
 
 
 
 
 
 

Møteleiar: Knut Harald Frøland 

Møtesekretær:  Jan Erik Boge 
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Underskrift frå utvalsleiar og møtesekretær:  

 
 
 
Tysse, 07.12.2020 
 
 
 
 

Knut Harald Frøland  Jan Erik Boge 
ordførar  leiande rådgjevar 
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Desse sakene vart handsama: 
 

Sakliste 
 

 

Sak nr. Arkivsak Sakstittel Merknad 

087/2020 20/991 Faste saker  

088/2020 19/804 Val av forliksråd og møtefullmektigar - perioden 2021-
2025 

 

089/2020 19/804 Suppleringsval - Styremedlem i Tomas Martin Nordvik 
stiftelse - ut perioden (til og med 31.12.2023) 

 

090/2020 20/260 Val av ny 4. varamedlem for grupperinga Bygdalista, 
Framstegspartiet og Kristeleg Folkeparti i naturutvalet 

 

091/2020 20/645 Fornying av skjenkeløyve for alkoholhaldig drykk - i 
"Varmestova" i Eikedalen skisenter 

 

092/2020 18/1095 Endeleg vedtak av detaljreguleringsplan for Eikedalen 
hyttegrend 

 

093/2020 18/1787 Vedtak av delegeringsreglement for Samnanger 
kommune 

 

094/2020 20/889 Godkjenning av møteplan for 2021  

095/2020 20/342 Økonomirapportering pr november  

096/2020 20/497 Rullering av handlingsprogram og prioritering av 
spelemiddelsøknader 2020 

 

097/2020 20/810 Utarbeiding av kommunal handlingsplan for 
forebygging av sjølvmord og sjølvskading 

 

098/2020 19/507 Leve hele livet  

099/2020 18/1787 Godkjenning av forskrift om økonomisk godtgjersle, 
dekking av utgifter m.m. for folkevalde i Samnanger 
kommune 

 

100/2020 20/890 Diverse kommunale avgifter og gebyr 2021  

101/2020 20/894 Gebyrregulativ 2021 for bygge- og delingssaker, 
plansaker, saker etter Matrikkellova, Forureiningslova 
og tiltak i sjø 

 

102/2020 18/1050 Renovasjonsgebyr 2021  

103/2020 18/693 Husleige 2021  -  Omsorgsbustader og anna lokale  

104/2020 20/418 Budsjett og økonomiplan 2021-2024  

1 20/25 Interpellasjon om talerett for ungdomsrådet, 
eldrerådet og rådet for personar med nedsett 
funksjonsevne 

 

2 20/25 Interpellasjon frå senterpartiet - KommuneTv  

105/2020 20/1000 Bruk av ekstratilskot, Reistadliane 39  

106/2020 20/1001 Spørsmål om forlik i sak om vassløysing Krekavegen  
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SAKNR. 087/2020: Faste saker 

 
03.12.2020 Kommunestyret: 
 
Handsaming i møtet: 
 
 
Godkjenning av møteinnkalling og sakliste 
Godkjent utan merknader.   
 
 
Eventuelle merknader til protokollen frå førre møte  
Ingen merknader.  
 
 
Ordføraren orienterer 
Ingen saker. 
 
 
Rådmannen orienterer 
 
System for oppfølging av politiske vedtak 
Rådmann Ingebjørg Vamråk orienterte om at det enno ikkje er avgjort kva system administrasjonen 
vil bruka for oppfølging av politiske vedtak. Administrasjonen har fått ein kort presententasjon av 
programmet Planner, som vert brukt av fleire andre kommunar og som òg kan vera aktuelt for 
Samnanger.  
 
Nytt intranett og verktøy for digital samhandling 
Rådmann Ingebjørg Vamråk orienterte om innføring av Microsoft Office 365 i Samnanger. I Office 
365 ligg det forskjellige verktøy som kommunen kjem til å ta i bruk. Dette gjeld mellom anna verktøy 
for digital samhandling (Teams, Yammer m.fl.). To av kommunane i IKT Nordhordland (Vaksdal og 
Osterøy) køyrer for tida eit pilotprosjekt om nytt intranett m.m., og Samnanger vil også kunne ta i 
bruk løysinga så snart me er klare.   
 
Nye kommunal heimeside 
Rådmann Ingebjørg Vamråk orienterte om arbeidet med ny kommunal heimeside. Arbeidet er i gang, 
men er ikkje ferdig.  
 
Smittevern 
Rådmann Ingebjørg Vamråk orienterte om smittevernsamarbeidet mellom Bergen og dei 
omkringliggjane kommunane. Kommunane har hyppige møte. Det kan sjå ut til at Bergen no i større 
grad vil ha eigne reglar. Samnanger og dei andre omkringliggjande kommunane vil vurdera å gå 
tilbake til å berre følgja dei nasjonale reglane/anbefalingane. Dette vil truleg verta avgjort seinast 
søndag 06.12.2020.  
 
Rådmannen svara òg på spørsmål frå Martin Haugen (Bl) om eventuell tidleg juleferie for skulane i år. 
Seinare i kommunestyremøtet (etter handsaminga av sak 098) informerte rådmannen meir om saka. 
Ho orienterte då om at fylkesmannen i eit brev til Kvam herad har avklart at eventuelle tapte 
undervisningsdagar i samband med jula må takast igjen seinare. Dette gjer at skuleruta i Samnanger i 
samband med jula truleg vil verta gjennomført etter oppsett skulerute (ikkje ekstra fridagar).   
 
Eigedomsskattegrunnlag for kraftselskap 
Rådmann Ingebjørg Vamråk orienterte om eit vedtak i den nasjonale Skatteklagenemnda. Dette 
vedtaket vil kunne få betydning for Samnanger og andre kommunar, ved at kommunane kan måtte 
betala tilbake noko av den innkravde eigedomsskatten for 2014, 2015 og 2016. Det kan verta aktuelt 
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at Samnanger vert med på ei steming mot denne avgjerda saman med andre kommunar i 
Landsamanslutninga for vasskraftkommunar (LVK).  
 
Kurs i forvaltningsrett 
Rådmann Ingebjørg Vamråk orienterte om at tre tilsette i kommunen har fått plass på eit kurs i 
forvaltningsrett ved Universitetet i Bergen.  
 
 
Andre orienteringssaker 
 
Budsjettinnspel frå Framstegspartiet 
Karl Bård Kollbotn (Frp) viste til at Framstegspartiet hadde sendt inn fleire innspel til budsjettet for 
2021, men at desse ikkje låg ved møteinnkallinga. Ordførar Knut Harald Frøland (Bl) orienterte om at 
årsaka til dette er at det er i møta i formannskapet og kommunestyret dei politiske partia i 
kommunestyret kan koma med innspel til budsjettet, og at Framstegspartiet kunne leggja innspela 
fram under handsaminga av sak 104/2020 om budsjett og økonomiplan seinare i møtet.  
 
 
Utvalet sitt kvarter 
 
Utbetaling av tilskotsmidlar frå ekstraordinært kommunalt næringsfond (koronamidlar) 
Arild Røen (H) viste til vedtak om tildeling av tilskotsmidlar frå ekstraordinært kommunalt 
næringsfond, og spurde om kvifor ikkje bruktbutikken på Bjørkheim enno ikkje har fått utbetalt 
tilskotet. Rådmann Ingebjørg Vamråk svara. Ho orienterte i svaret mellom anna om reglane for 
utbetaling av tilskot og krava til dokumentasjon av utgifter. Ordførar Knut Harald Frøland (Bl) peika 
på at det er viktig at administrasjonen er på tilbodssida og gir dei som har fått innvilga tilskot god 
rettleiing.  
 
Status for arbeidet med etablering av nytt barnevern 
Arild Røen (H) spurde om status for arbeidet. Ordførar Knut Harald Frøland (Bl) orienterte om status. 
Arbeidsutvalet skal ha nytt møte 08.12.2020. Det kan òg verta behov for eit møte til i utvalet etter 
nyttår. Prosessen med rekruttering kan truleg starta opp etter møtet 08.12.2020. Ordføraren 
orienterte òg om at det er god dialog mellom Bergen og Samnanger. Rådmann Ingebjørg Vamråk 
orienterte nærmare om arbeidet med rekruttering.  
 
Erikajorda 
Arild Røen (H) spurde om status for Erikajorda. Einingsleiar samfunnsutvikling Hilde-Lill Våge 
orienterte om at det ikkje er gjort vedtak om oppstart av reguleringsplan for bustader på Erikajorda, 
men at dette ligg inne i rådmannen sitt budsjettforslag, og at det i 2021 må takast stilling til når 
arbeidet skal startast opp.  
 
Skulegudsteneste 
Monica Tjønna (Sp) bad om å få opp sak om moglegheit for å få arrangert skulegudsteneste. Ho 
foreslo at smittevernlegen, kyrkja og kommuneadministrasjonen ilag prøver å verta einige om det går 
an å avvikla skulegudsteneste og vanleg gudsteneste innanfor smitteverreglane. Ho viste her til at det 
no er håp om at det vil verta opna for samlingar på opptil 50 personar. Rådmann Ingebjørg Vamråk 
orienterte om at den noverande grensa på 20 personar kan verta endra til 50 personar, men at dette 
truleg ikkje vert bestemt før søndag 06.12.2020. 
 
Ordførar Knut Harald Frøland (Bl) foreslo å ta inn ein protokollmerknad om at skulane, 
kommunelegen og rådmannen har eit samarbeid om eventuell gjennomføring av skulegudsteneste. 
Monica Tjønna samtykka til dette.  
 
Øyvind Strømmen (MDG) orienterte om at regjeringa 02.12.2020 opna for å leggja til rette for opne 
kyrkjer og kyrkjevandring i jula.     
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KS- 087/2020 Vedtak: 
Møteinnkallinga og saklista vert godkjent. Delegerte vedtak/referatsaker vert tekne til orientering. 

 

 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak:  

·  Møteinnkallinga og saklista vert godkjent. 

·  Delegerte vedtak/referatsaker vert tekne til orientering. 

 
 
 

SAKNR. 088/2020: Val av forliksråd og møtefullmektigar - perioden 2021-2025 

 
03.12.2020 Kommunestyret: 
 
Handsaming i møtet: 
 
Ordførar Knut Harald Frøland (Bl) gjorde før røystinga merksam på ein skrivefeil i framlegget til 
vedtak, der det står Anita Lønnebakken Søvild. Rett etternamn er Sævild. Med denne justeringa vart 
arbeidsutvalet sitt framlegg samrøystes vedteke.  
 
KS- 088/2020 Vedtak: 
Følgjande personar vert valde til Forliksrådet i Samnanger kommune for perioden 2021-2025:  
 

Namn:  Funksjon:  

Håvard Tvedterås Leiar  

Anne Gro Aadland Medlem 

Johannes Solsvik Bruvik Medlem 

Cato Dyrseth Herland Varamedlem 

Anita Lønnebakken Sævild Varamedlem 

Jan Magnar Kolltveit Varamedlem 

 
Følgjande personar vert valde til møtefullmektigar i Samnanger kommune for perioden 2021-2025:  
 

·  Tyra Erna Pedersen 
·  Anne Frøland 
·  Jarle Grønsdal 

 
Arbeidsutvalet sitt framlegg til vedtak: 
Følgjande personar vert valde til Forliksrådet i Samnanger kommune for perioden 2021-2025:  
 

Namn:  Funksjon:  

Håvard Tvedterås Leiar  

Anne Gro Aadland Medlem 

Johannes Solsvik Bruvik Medlem 

Cato Dyrseth Herland Varamedlem 

Anita Lønnebakken Søvild Varamedlem 

Jan Magnar Kolltveit Varamedlem 
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Følgjande personar vert valde til møtefullmektigar i Samnanger kommune for perioden 2021-2025:  
 

·  Tyra Erna Pedersen 
·  Anne Frøland 
·  Jarle Grønsdal 

 
 
 

SAKNR. 089/2020: Suppleringsval - Styremedlem i Tomas Martin Nordvik 
stiftelse - ut perioden (til og med 31.12.2023) 

 
03.12.2020 Kommunestyret: 
 
Handsaming i møtet: 
 
Arbeidsutvalet sitt framlegg vart samrøystes vedteke.  
 
KS- 089/2020 Vedtak: 
Arild Røen (H) vert ny medlem i Tomas Martin Nordviks stifting ut gjeldande periode 2020-2023.  
Styret konstituerer seg sjølv.  
 
 
Arbeidsutvalet sitt framlegg til vedtak: 
Arild Røen (H) vert ny medlem i Tomas Martin Nordvik Stiftelse ut gjeldande periode 2020-2023.  
Styret konstituerar seg sjølv.  
 
 
 

SAKNR. 090/2020: Val av ny 4. varamedlem for grupperinga Bygdalista, 
Framstegspartiet og Kristeleg Folkeparti i naturutvalet 

 
03.12.2020 Kommunestyret: 
 
Handsaming i møtet: 
 
Ordførar Knut Harald Frøland (Bl) sette fram følgjande framlegg om ny 4. varamedlem i naturutvalet 
for grupperinga Bygdalista, Framstegspartiet og Kristeleg Folkeparti:  

·  Bjarte Linga (Bl) 
 
KS- 090/2020 Vedtak: 
Bjarte Linga (Bl) vert ny 4. varamedlem i naturutvalet for grupperinga Bygdalista, Framstegspartiet og 
Kristeleg Folkeparti.  
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Saka vert lagt fram utan tilråding frå rådmannen.  
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SAKNR. 091/2020: Fornying av skjenkeløyve for alkoholhaldig drykk - i 
"Varmestova" i Eikedalen skisenter 

 
03.12.2020 Kommunestyret: 
 
Handsaming i møtet: 
 
Formannskapet si tilråding vart vedteke med 18 mot 3 røyster.  
 

For Imot 

Knut Harald Frøland (Bl) Monica Tjønna (Sp) 

Lena Tveit (Bl) Øyvind Røen (Sp) 

Anja Elisabeth Gjerde Markhus (Bl) Gunn Totland Moss (KrF) 

Annette Espelid (Bl)  

Martin Haugen (Bl)  

Ove Totland (Bl)  

Øyvind Steinsland (Bl)  

Solveig Vassenden (Bl)  

Linda Haug Kollbotn (Frp)  

Odd Arne Haga (Frp)  

Karl Bård Kollbotn (Frp)  

Shirin Kvernes Khadoor (Ap)  

Gunn Østvik Petersen (Ap)  

Jon Magne Bogevik (Ap)  

Harald Boge (Ap)  

Arild Røen (H)  

Øyvind Strømmen (MDG)  

Oskar Røen (MDG)  
 

 
KS- 091/2020 Vedtak: 
Varmestuen 2 AS (org.nr: 820 213 122) får med heimel i Alkoholloven §1-6 løyve til skjenking av 
alkoholhaldig drykk (Gr. 1,2 og 3 jf. alkoholforskriften §1-1) i Eikedalen skisenter AS (org.nr: 
931 921 568) sitt lokale «Varmestova» i Kråvegen 108, 5650 Tysse i Samnanger kommune.  
 
Løyve gjeld:  

·  Skjenking av alkoholhaldig drykk (gr. 1 og 2) frå kl. 12:00 til kl. 02:00. 
·  Skjenking av alkoholhaldig drykk (gr. 3)  frå kl. 13:00 til kl. 02:00 (jf. Al §4-4, 4.ledd) 
·  Også eit avgrensa uteområde/ terassen utanfor lokalet.  

 
Styrar for løyvet: Silvia Cadegan (f. 08.11.1979) 
Stedfortredar for styrar: Kari Nedrebø (f. 05.12.1982) 
 
Løyvet gjeld til om med 30.09.2024. 
 
 
12.11.2020 Formannskapet: 
 
Handsaming i møtet: 
 
Rådmannen sitt framlegg vart vedteke med 7 mot 2 røyster.  
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For  Imot  

Knut Harald Frøland (Bl) Øyvind Røen (Sp) 

Lena Tveit (Bl) Gunn Totland Moss (Krf) 

Martin Haugen (Bl)  

Shirin Kvernes Khadoor (Ap)  

Jon Magne Bogevik (Ap)  

Øyvind Strømmen (MDG)  

Odd Arne Haga (Frp)  

 
 
 
FORM- 047/2020 Vedtak: 
Varmestuen 2 AS (org.nr: 820 213 122) får med heimel i Alkoholloven §1-6 løyve til skjenking av 
alkoholhaldig drykk (Gr. 1,2 og 3 jf. alkoholforskriften §1-1) i Eikedalen skisenter AS (org.nr: 
931 921 568) sitt lokale «Varmestova» i Kråvegen 108, 5650 Tysse i Samnanger kommune.  
 
Løyve gjeld:  

·  Skjenking av alkoholhaldig drykk (gr. 1 og 2) frå kl. 12:00 til kl. 02:00. 
·  Skjenking av alkoholhaldig drykk (gr. 3)  frå kl. 13:00 til kl. 02:00 (jf. Al §4-4, 4.ledd) 
·  Også eit avgrensa uteområde/ terassen utanfor lokalet.  

 
Styrar for løyvet: Silvia Cadegan (f. 08.11.1979) 
Stedfortredar for styrar: Kari Nedrebø (f. 05.12.1982) 
 
Løyvet gjeld til om med 30.09.2024. 
 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Varmestuen 2 AS (org.nr: 820 213 122) får med heimel i Alkoholloven §1-6 løyve til skjenking av 
alkoholhaldig drykk (Gr. 1,2 og 3 jf. alkoholforskriften §1-1) i Eikedalen skisenter AS (org.nr: 
931 921 568) sitt lokale «Varmestova» i Kråvegen 108, 5650 Tysse i Samnanger kommune.  
 
Løyve gjeld:  

·  Skjenking av alkoholhaldig drykk (gr. 1 og 2) frå kl. 12:00 til kl. 02:00. 
·  Skjenking av alkoholhaldig drykk (gr. 3)  frå kl. 13:00 til kl. 02:00 (jf. Al §4-4, 4.ledd) 
·  Også eit avgrensa uteområde/ terassen utanfor lokalet.  

 
Styrar for løyvet: Silvia Cadegan (f. 08.11.1979) 
Stedfortredar for styrar: Kari Nedrebø (f. 05.12.1982) 
 
Løyvet gjeld til om med 30.09.2024. 
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SAKNR. 092/2020: Endeleg vedtak av detaljreguleringsplan for Eikedalen 
hyttegrend 

 

Ugild: I staden møtte: Merknad: 

Monica Tjønna, Sp ,         

 
03.12.2020 Kommunestyret: 
 
Handsaming i møtet: 
 
Monica Tjønna (Sp) bad om å få gildskapen sin vurdert, fordi ho bur saman med ein av grunneigarane 
i planområdet. Ho gjekk frå medan kommunestyret vurderte gildskapen hennar. Ho vart samrøystes 
funnen ugild og deltok derfor heller ikkje i den vidare handsaminga av saka.  
 
Naturutvalet si tilråding vart samrøystes vedteke.  
 
KS- 092/2020 Vedtak: 
Med heimel i plan- og bygningslova § 12-12 vert detaljreguleringsplan for Eikedalen hyttegrend, 
planID 1242201104, endeleg vedteken. Planen består av følgjande lovpålagde plandokument: 

·  «1242201104 Plankart A0_ Rev. jf. vedtak 002-2018 i Naturutvalet -Rev 03.06.2020 og 
30.09.2020» 

·  «201104 Føresegner 08-01-2018_Rev. jf. vedtak 002-2018 i Naturutvalet justert 15.08.18 
og møte med Samnanger kommune_rev 03.06.2020 - 30.09.2020» 

·  «Planomtale Eikedalen hyttegrend Rev. jf. vedtak 002-2018 i Naturutvalet just 20.08.18 og 
jf brev frå FM i Vestland 28.01.2019_rev03.06.2020_30.09.2020» 

 
17.11.2020 Naturutvalet: 
 
Handsaming i møtet: 
 
Monica Tjønna (Sp) bad om å få vera ugild i saka. Ho gjekk ifrå og  vart samrøyses funnen ugild.  
Maguns Erdal (Sp) møte under handsaminga av saka.  
Tilråding frå rådmannen vart samrøystes vedteke.   
 
NAT- 023/2020 Vedtak: 
Med heimel i plan- og bygningslova § 12-12 vert detaljreguleringsplan for Eikedalen hyttegrend, 
planID 1242201104, endeleg vedteken. Planen består av følgjande lovpålagde plandokument: 

·  «1242201104 Plankart A0_ Rev. jf. vedtak 002-2018 i Naturutvalet -Rev 03.06.2020 og 
30.09.2020» 

·  «201104 Føresegner 08-01-2018_Rev. jf. vedtak 002-2018 i Naturutvalet justert 15.08.18 
og møte med Samnanger kommune_rev 03.06.2020 - 30.09.2020» 

·  «Planomtale Eikedalen hyttegrend Rev. jf. vedtak 002-2018 i Naturutvalet just 20.08.18 og 
jf brev frå FM i Vestland 28.01.2019_rev03.06.2020_30.09.2020» 

 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Med heimel i plan- og bygningslova § 12-12 vert detaljreguleringsplan for Eikedalen hyttegrend, 
planID 1242201104, endeleg vedteken. Planen består av følgjande lovpålagde plandokument: 
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·  «1242201104 Plankart A0_ Rev. jf. vedtak 002-2018 i Naturutvalet -Rev 03.06.2020 og 
30.09.2020» 

·  «201104 Føresegner 08-01-2018_Rev. jf. vedtak 002-2018 i Naturutvalet justert 15.08.18 
og møte med Samnanger kommune_rev 03.06.2020 - 30.09.2020» 

·  «Planomtale Eikedalen hyttegrend Rev. jf. vedtak 002-2018 i Naturutvalet just 20.08.18 og 
jf brev frå FM i Vestland 28.01.2019_rev03.06.2020_30.09.2020» 

 

 

 
 
 

SAKNR. 093/2020: Vedtak av delegeringsreglement for Samnanger kommune 

 
03.12.2020 Kommunestyret: 
 
Handsaming i møtet: 
 
Framlegg frå MDG, sett fram av Øyvind Strømmen (Miljøpartiet Dei Grøne): 
Formannskapet si innstilling vert vedteke med følgjande endringar: 
 
- Punkt 6.5.13 vert teke ut, slik at formannskapet ikkje lenger har mynde til å treffe vedtak 
etter smittevernloven. 
- Det vert sett inn eit nytt punkt 18.4 i delegeringsreglementet, om delegering til rådmannen 
av mynde etter smittevernloven. Ordlyden i punktet vert som følgjer: “Delegering etter 
smittevernlova. Rådmannen har fullmakt til å gjera vedtak i hastesaker av ikkje-prinsipiell 
karakter. I tvilstilfelle må rådmannen rådføra seg med ordføraren for å avklara om hastesaka 
er av prinsipiell karakter.” 
- Punkt 18.4.31 “Smittevernlova” går ut. Resten av punkt 18.4 m/underpunkt vert endra til 
punkt 18.5 m/underpunkt. 

 
 
Handsaming:  
Før handsaminga var det ein pause i møtet for at kommunestyret skulle lesa gjennom eit notat som 
administrasjonen hadde sendt ut i starten av møtet. Tema for notatet var delegeringar etter 
smittevernlova, ref. vedtak i formannskapet 12.11.2020.  
 
Etter pausen sette Øyvind Strømmen (MDG) fram det same tilleggsframlegget som var foreslått i 
administrasjonen sitt notat.   
 
Ordførar Knut Harald Frøland (Bl) bad om gruppemøte.  
 
Etter gruppemøtet sette ordførar Knut Harald Frøland fram følgjande utsetjingsframlegg:  
Saka vert utsett. Saka kjem opp til ny handsaming i første møte i formannskapet og kommunestyret i 
2021. 
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Ordføraren sitt utsetjingsframlegg vart vedteke med 15 mot 6 røyster.  
 

For Imot 

Knut Harald Frøland (Bl) Shirin Kvernes Khadoor (Ap) 

Lena Tveit (Bl) Gunn Østvik Petersen (Ap) 

Anja Elisabeth Gjerde Markhus (Bl) Harald Boge (Ap) 

Annette Espelid (Bl) Arild Røen (H) 

Martin Haugen (Bl) Øyvind Strømmen (MDG) 

Ove Totland (Bl) Oskar Røen (MDG) 

Øyvind Steinsland (Bl)  

Solveig Vassenden (Bl)  

Linda Haug Kollbotn (Frp)  

Odd Arne Haga (Frp)  

Karl Bård Kollbotn (Frp)  

Jon Magne Bogevik (Ap)  

Monica Tjønna (Sp)  

Øyvind Røen (Sp)  

Gunn Totland Moss (KrF)  

 
 
 
KS- 093/2020 Vedtak: 
Saka vert utsett. Saka kjem opp til ny handsaming i første møte i formannskapet og kommunestyret i 
2021. 
 
12.11.2020 Formannskapet: 
 
Handsaming i møtet: 
 
Tilleggsforslag frå MDG, sett fram av Øyvind Strømmen (Miljøpartiet Dei Grøne): 
Formannsskapet ber om ein ytterlegare gjennomgang av delegering når det gjeld smittevernlova før 
saka vert handsama i kommunestyret. 

 
Det vart røysta over rådmannen sitt framlegg, inkludert tilleggsframlegget til MDG. Samrøystes 
vedteke.  
 
FORM- 049/2020 Vedtak: 
Framlegget til delegeringsreglement vert vedteke. Reglementet trer i kraft 04.12.2020.  
 
Vedtaket er gjort med heimel i kommunelova § 5-14.  
 
Formannsskapet ber om ein ytterlegare gjennomgang av delegering når det gjeld smittevernlova før 
saka vert handsama i kommunestyret. 
 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Framlegget til delegeringsreglement vert vedteke. Reglementet trer i kraft 04.12.2020.  
 
Vedtaket er gjort med heimel i kommunelova § 5-14.  
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SAKNR. 094/2020: Godkjenning av møteplan for 2021 

 
03.12.2020 Kommunestyret: 
 
Handsaming i møtet: 
 
Formannskapet si tilråding vert samrøystes vedteke.  
 
KS- 094/2020 Vedtak: 
Framlegg til møteplan for 2021 vert vedteke med følgjande endring:  

·  Starttidspunktet for ettermiddagsmøta i kommunestyret vert endra frå kl. 16.00 til kl. 15.00.  
 
Vedtaket er gjort med heimel i § 11-2 i kommunelova. 
 
12.11.2020 Formannskapet: 
 
Handsaming i møtet: 
 
Ordførar Knut Harald Frøland (Bl) sette fram følgjande framlegg til endring i forhold til rådmannen 
sitt framlegg:  

·  "Starttidspunktet for ettermiddagsmøta i kommunestyret vert endra frå kl. 16.00 til kl. 15.00." 
 
Endringsframlegget til ordføraren vart vedteke med 8 mot 1 røyst. Odd Arne Haga (Frp) røysta imot.  
 
Det vart til slutt røysta over resten av rådmannen sitt framlegg, som vart samrøystes vedteke.   
 
 
FORM- 051/2020 Vedtak: 
Framlegg til møteplan for 2021 vert vedteke, med følgjande endring:  

·  Starttidspunktet for ettermiddagsmøta i kommunestyret vert endra frå kl. 16.00 til kl. 15.00. 
 
Vedtaket er gjort med heimel i § 11-2 i kommunelova. 
 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Framlegg til møteplan for 2021 vert vedteke. Vedtaket er gjort med heimel i § 11-2 i kommunelova. 
 
 
 
 
 
 

SAKNR. 095/2020: Økonomirapportering pr november 

 
03.12.2020 Kommunestyret: 
 
Handsaming i møtet: 
 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke.  
 
KS- 095/2020 Vedtak: 
Økonomirapporteringa vert tatt til orientering og det vert foretatt fylgjande budsjettjusteringar: 
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Driftsbudsjettet: Utgift opp/         
inntekt ned 

Utgift ned/        
inntekt opp 

Skatt 2 285 200   

Rammetilskot og inntektsutjamning   1 400 000 

Redusere avdragsbetaling (minimumsavdrag) 450 000   

Netto premieavvik inkl aga 4 300 000   

Redusert pensjonskostnad inkl aga    5 000 000 

      

Utgift gransking barnevern 224 000   

Utgift vurdering søksmål mm som ikkje er 
finansiert 

17 800   

Gåver til barnevernsgransking og vurdering 
søksmål 

  70 000 

Bruk av disposisjonsfond ført tilbake 52 000   

Innsparing barnevern, estimat Bergen   500 000 

      

Tilskot frå Havbruksfondet   979 000 

Redusert avsetting til disposisjonsfond 420 000   

      

Renter sjølvkost 330 000   

Renteutgifter lån   1 400 000 

Renteinntekter  220 000   

Rentekompensasjon Husbanken 40 000   

      

Korona-tiltak tilsette 100 000   

Sjukeheim og heimetenester 900 000   

Sjukeheim og heimetenester, korona 260 000   

Auka skjønsmidlar til korona   260 000 

Barneskule og SFO 220 000   

Ungdomsskule   100 000 

Skulelunsj og diposisjonsfond 60 000 60 000 

Dråpeslottet barnehage 130 000   

Vassloppa barnehage 310 000   

Helsetunet   200 000 

Innbyggjarservice   200 000 

      

Kjøp skule-pc finansiert i investering.   150 000 

Sum driftsbudsjett 10 319 000 10 319 000 

      

Investering Redusert 
finansiering / auka 

utgift 

Redusert utgift /   
auka finansiering 

Ras- og flaumsikring   116 000 

VA Ytre Tysse   5 000 000 

VA Nordbygda, reservevevassløysing mm   1 300 000 

Redusert bruk av lånemidlar 6 416 000   

      

Gangveg Hagabotnane   448 800 

Refusjon fylket tilbakeført 200 000   
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Bru Jarland   550 000 

Socio – sakshandsamingssystem Nav   130 000 

KLP eigenkapitaltilskot   41 000 

Tippemidlar, tilskot   84 000 

Redusert bruk av ubunde investeringsfond 1 053 800   

      

Skule, inventar og pc 253 000   

Auke bruk av ubunde investeringsfond   253 000 

Badevik, forskottering tippemidlar 529 000 529 000 

Badevik, endra finansiering frå tilskot til fond 179 200 179 200 

      

Branntankbil 577 000   

VA-Eikedal 227 000   

Bruk av lånemidlar   804 000 

      

Sum investeringsbudsjett 9 435 000 9 435 000 

 
 
 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Økonomirapporteringa vert tatt til orientering og det vert foretatt fylgjande budsjettjusteringar: 
 

Driftsbudsjettet: Utgift opp/         
inntekt ned 

Utgift ned/        
inntekt opp 

Skatt 2 285 200   

Rammetilskot og inntektsutjamning   1 400 000 

Redusere avdragsbetaling (minimumsavdrag) 450 000   

Netto premieavvik inkl aga 4 300 000   

Redusert pensjonskostnad inkl aga    5 000 000 

      

Utgift gransking barnevern 224 000   

Utgift vurdering søksmål mm som ikkje er 
finansiert 

17 800   

Gåver til barnevernsgransking og vurdering 
søksmål 

  70 000 

Bruk av disposisjonsfond ført tilbake 52 000   

Innsparing barnevern, estimat Bergen   500 000 

      

Tilskot frå Havbruksfondet   979 000 

Redusert avsetting til disposisjonsfond 420 000   

      

Renter sjølvkost 330 000   

Renteutgifter lån   1 400 000 

Renteinntekter  220 000   

Rentekompensasjon Husbanken 40 000   

      

Korona-tiltak tilsette 100 000   
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Sjukeheim og heimetenester 900 000   

Sjukeheim og heimetenester, korona 260 000   

Auka skjønsmidlar til korona   260 000 

Barneskule og SFO 220 000   

Ungdomsskule   100 000 

Skulelunsj og diposisjonsfond 60 000 60 000 

Dråpeslottet barnehage 130 000   

Vassloppa barnehage 310 000   

Helsetunet   200 000 

Innbyggjarservice   200 000 

      

Kjøp skule-pc finansiert i investering.   150 000 

Sum driftsbudsjett 10 319 000 10 319 000 

      

Investering Redusert 
finansiering / auka 

utgift 

Redusert utgift /   
auka finansiering 

Ras- og flaumsikring   116 000 

VA Ytre Tysse   5 000 000 

VA Nordbygda, reservevevassløysing mm   1 300 000 

Redusert bruk av lånemidlar 6 416 000   

      

Gangveg Hagabotnane   448 800 

Refusjon fylket tilbakeført 200 000   

      

Bru Jarland   550 000 

Socio – sakshandsamingssystem Nav   130 000 

KLP eigenkapitaltilskot   41 000 

Tippemidlar, tilskot   84 000 

Redusert bruk av ubunde investeringsfond 1 053 800   

      

Skule, inventar og pc 253 000   

Auke bruk av ubunde investeringsfond   253 000 

Badevik, forskottering tippemidlar 529 000 529 000 

Badevik, endra finansiering frå tilskot til fond 179 200 179 200 

      

Branntankbil 577 000   

VA-Eikedal 227 000   

Bruk av lånemidlar   804 000 

      

Sum investeringsbudsjett 9 435 000 9 435 000 
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SAKNR. 096/2020: Rullering av handlingsprogram og prioritering av 
spelemiddelsøknader 2020 

 
03.12.2020 Kommunestyret: 
 
Handsaming i møtet: 
 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke.  
 
KS- 096/2020 Vedtak: 
Samnanger kommune vedtek handlingsprogrammet for 2020-2023 og prioriterer søknader om 
spelemidlar til ordinære anlegg og nærmiljøanlegg som følgjande:  
 
Ordinære anlegg: 
1. Bjørkheim friluftsområde  
2. Dagsturhytta 
 
Nærmiljøanlegg:  
1. Samnanger barneskule – hinderløype  
 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Samnanger kommune vedtek handlingsprogrammet for 2020-2023 og prioriterer søknader om 
spelemidlar til ordinære anlegg og nærmiljøanlegg som følgjande:  
 
Ordinære anlegg: 
1. Bjørkheim friluftsområde  
2. Dagsturhytta 
 
Nærmiljøanlegg:  
1. Samnanger barneskule – hinderløype  
 
 
 

SAKNR. 097/2020: Utarbeiding av kommunal handlingsplan for forebygging 
av sjølvmord og sjølvskading 

 
03.12.2020 Kommunestyret: 
 
Handsaming i møtet: 
 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke.  
 
KS- 097/2020 Vedtak: 
Rådmannen får ansvar for å utarbeida ein kommunal handlingsplan for forebygging av sjølvmord og 
sjølskading for Samnanger kommune. Kommunepsykolog vert prosjektleiar i utarbeiding av planen 
og alle tenester i kommunen må bidra i utarbeiding og implementering av planen. Planen skal 
leggjast fram til politisk handsaming innan 31.12.2021. 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Rådmannen får ansvar for å utarbeida ein kommunal handlingsplan for forebygging av sjølvmord og 
sjølskading for Samnanger kommune. Kommunepsykolog vert prosjektleiar i utarbeiding av planen 
og alle tenester i kommunen må bidra i utarbeiding og implementering av planen. Planen skal 
leggjast fram til politisk handsaming innan 31.12.2021. 
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SAKNR. 098/2020: Leve hele livet 

 
03.12.2020 Kommunestyret: 
 
Handsaming i møtet: 
 
Framlegg frå MDG, sett fram av Øyvind Strømmen (Miljøpartiet Dei Grøne):      
Kommunen gjev rådmannen mynde til språkvask. 

 
Handsaming: 
Linda Haug Kollbotn (Frp) sette fram eit tilleggsframlegg om å ta fleirbrukshall inn som tiltak i planen.   
 
Rådmann Ingebjørg Vamråk bad om at rådmannen får fullmakt til å gjera ein språkvask av planen. 
Øyvind Strømmen sette etter dette fram eit tilleggsframlegg om å gje rådmannen mynde til 
språkvask.  
 
Det vart først røysta over Øyvind Strømmen sitt tilleggsframlegg, som vart samrøystes vedteke.  
 
Det vart så røysta over Linda Haug Kollbotn sitt tilleggsframlegg. Framlegget fall med 10 mot 11 
røyster.  
 

For Imot 

Knut Harald Frøland (Bl) Annette Espelid (Bl) 

Lena Tveit (Bl) Martin Haugen (Bl) 

Anja Elisabeth Gjerde Markhus (Bl) Ove Totland (Bl) 

Øyvind Steinsland (Bl) Shirin Kvernes Khadoor (Ap) 

Solveig Vassenden (Bl) Gunn Østvik Petersen (Ap) 

Linda Haug Kollbotn (Frp) Monica Tjønna (Sp) 

Odd Arne Haga (Frp) Øyvind Røen (Sp) 

Karl Bård Kollbotn (Frp) Gunn Totland Moss (KrF) 

Jon Magne Bogevik (Ap) Arild Røen (H) 

Harald Boge (Ap) Øyvind Strømmen (MDG) 

 Oskar Røen (MDG) 

 
Til slutt vart det røysta over formannskapet sitt framlegg, inkludert tilleggspunktet til Øyvind 
Strømmen. Samrøystes vedteke.  
 
 
 
KS- 098/2020 Vedtak: 
Kommunestyret tek saka til etterretning. 
 
Samnanger kommune inngår samarbeidsavtale med Nasjonalforeningen for folkehelsen om «Eit 
demensvenleg samfunn".  
 
Kommunen gjev rådmannen mynde til språkvask.  
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12.11.2020 Formannskapet: 
 
Handsaming i møtet: 
 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke.  
 
FORM- 046/2020 Vedtak: 
Kommunestyret tek saka til etterretning. 
 
Samnanger kommune inngår samarbeidsavtale med Nasjonalforeningen for folkehelsen om «Eit 
demensvenleg samfunn». 
 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Kommunestyret tek saka til etterretning. 
 
Samnanger kommune inngår samarbeidsavtale med Nasjonalforeningen for folkehelsen om «Eit 
demensvenleg samfunn». 
 
 
 
 
 

SAKNR. 099/2020: Godkjenning av forskrift om økonomisk godtgjersle, 
dekking av utgifter m.m. for folkevalde i Samnanger kommune 

 
03.12.2020 Kommunestyret: 
 
Handsaming i møtet: 
 
Formannskapet si tilråding vart samrøystes vedteke.  
 
KS- 099/2020 Vedtak: 
Kommunestyret vedtek framlegget til forskrift om økonomisk godtgjersle, dekking av utgifter m.m. 
for folkevalde i Samnanger kommune. Forskrifta trer i kraft 01.01.2021. Frå same dato vert 
kommunen sitt noverande reglement om godtgjersle til folkevalde oppheva.   
 
Vedtaket er gjort med heimel i kommunelova §§ 8-3, 8-4, 8-6 og 8-10, jf. forvaltningslova kapittel VII 
m.fl. 
 
12.11.2020 Formannskapet: 
 
Handsaming i møtet: 
 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke.  
 
FORM- 050/2020 Vedtak: 
Kommunestyret vedtek framlegget til forskrift om økonomisk godtgjersle, dekking av utgifter m.m. 
for folkevalde i Samnanger kommune. Forskrifta trer i kraft 01.01.2021. Frå same dato vert 
kommunen sitt noverande reglement om godtgjersle til folkevalde oppheva.   
 
Vedtaket er gjort med heimel i kommunelova §§ 8-3, 8-4, 8-6 og 8-10, jf. forvaltningslova kapittel VII 
m.fl. 
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Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Kommunestyret vedtek framlegget til forskrift om økonomisk godtgjersle, dekking av utgifter m.m. 
for folkevalde i Samnanger kommune. Forskrifta trer i kraft 01.01.2021. Frå same dato vert 
kommunen sitt noverande reglement om godtgjersle til folkevalde oppheva.   
 
Vedtaket er gjort med heimel i kommunelova §§ 8-3, 8-4, 8-6 og 8-10, jf. forvaltningslova kapittel VII 
m.fl. 
 
 
 
 

SAKNR. 100/2020: Diverse kommunale avgifter og gebyr 2021 

 
03.12.2020 Kommunestyret: 
 
Handsaming i møtet: 
 
Formannskapet si tilråding vart samrøystes vedteke.  
 
KS- 100/2020 Vedtak: 
Kommunale avgifter og gebyr for 2021 vert fastsette i samsvar med vedlagte framlegg til 
betalingsregulativ. Generell auke er 2,7 % når ikkje noko anna går fram av regulativet. Regulativet 
gjeld frå og med 01.01.2021.  
 
12.11.2020 Formannskapet: 
 
Handsaming i møtet: 
 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke.  
 
FORM- 052/2020 Vedtak: 
Kommunale avgifter og gebyr for 2021 vert fastsette i samsvar med vedlagte framlegg til 
betalingsregulativ. Generell auke er 2,7 % når ikkje noko anna går fram av regulativet. Regulativet 
gjeld frå og med 01.01.2021.  
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Kommunale avgifter og gebyr for 2021 vert fastsette i samsvar med vedlagte framlegg til 
betalingsregulativ. Generell auke er 2,7 % når ikkje noko anna går fram av regulativet. Regulativet 
gjeld frå og med 01.01.2021.  
 
 
 
 
 

SAKNR. 101/2020: Gebyrregulativ 2021 for bygge- og delingssaker, plansaker, 
saker etter Matrikkellova, Forureiningslova og tiltak i sjø 

 
03.12.2020 Kommunestyret: 
 
Handsaming i møtet: 
 
Formannskapet si tilråding vart samrøystes vedteke.  
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KS- 101/2020 Vedtak: 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Gebyrregulativ for 2021 for bygge- og delingssaker, plansaker, saker etter Matrikkellova, 
Forureiningslova og tiltak i sjø, vert vedteke slik det ligg føre.  
 
 
 
12.11.2020 Formannskapet: 
 
Handsaming i møtet: 
 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke.  
 
FORM- 053/2020 Vedtak: 
Gebyrregulativ for 2021 for bygge- og delingssaker, plansaker, saker etter Matrikkellova, 
Forureiningslova og tiltak i sjø, vert vedteke slik det ligg føre.  
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Gebyrregulativ for 2021 for bygge- og delingssaker, plansaker, saker etter Matrikkellova, 
Forureiningslova og tiltak i sjø, vert vedteke slik det ligg føre.  
 
 
 
 
 

SAKNR. 102/2020: Renovasjonsgebyr 2021 

 
03.12.2020 Kommunestyret: 
 
Handsaming i møtet: 
 
Formannskapet si tilråding vart samrøystes vedteke.  
 
KS- 102/2020 Vedtak: 
Samnanger kommune vedtek at BIR Privat AS delegerast fullmakt til fakturering og innkrevjing av 
avfallsgebyr på vegner av Samnanger kommune, jfr § 12 i forskrift om handtering av avfall frå 
hushaldning. Avfallsgebyret tilhøyrer Samnanger kommune. 
 
Prisen på renovasjonstenesta for 2021 vert auka med 5 %, med unntak av eigenandelen for levering 
til gjenvinningsstasjonane og einskilde tenester utanfor standard renovasjon. Desse vert haldne 
uendra. 
 
Samnanger kommune vedtek avfallsgebyr i samsvar med fylgjande vedlegg: 

·  Pristabell renovasjonsgebyr Samnanger kommune 2021.  
 

 
12.11.2020 Formannskapet: 
 
Handsaming i møtet: 
 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke.  
 
FORM- 054/2020 Vedtak: 
Samnanger kommune vedtek at BIR Privat AS delegeres fullmakt til fakturering og innkrevjing av 
avfallsgebyr på vegne av Samnanger kommune, jfr § 12 i forskrift om handtering av avfall frå 
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hushaldning. Avfallsgebyret tilhøyrer Samnanger kommune. 
 
Prisen på renovasjonstenesten for 2021 vert auka med 5 %, med unntak av eigenandelen for levering 
til gjenvinningsstasjonane og einskilde tenester utanfor standard renovasjon. Desse vert holdt 
uendra. 
 
Samnanger kommune vedtek avfallsgebyr i samsvar med fylgjande vedlegg: 
Pristabell renovasjonsgebyr Samnanger kommune 2021 
 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Samnanger kommune vedtek at BIR Privat AS delegeres fullmakt til fakturering og innkrevjing av 
avfallsgebyr på vegne av Samnanger kommune, jfr § 12 i forskrift om handtering av avfall frå 
hushaldning. Avfallsgebyret tilhøyrer Samnanger kommune. 
 
Prisen på renovasjonstenesten for 2021 vert auka med 5 %, med unntak av eigenandelen for levering 
til gjenvinningsstasjonane og einskilde tenester utanfor standard renovasjon. Desse vert holdt 
uendra. 
 
Samnanger kommune vedtek avfallsgebyr i samsvar med fylgjande vedlegg: 
Pristabell renovasjonsgebyr Samnanger kommune 2021 
 
 
 
 

SAKNR. 103/2020: Husleige 2021  -  Omsorgsbustader og anna lokale 

 
03.12.2020 Kommunestyret: 
 
Handsaming i møtet: 
 
Formannskapet si tilråding vart samrøystes vedteke.  
 
KS- 103/2020 Vedtak: 
Husleige i omsorgsbustader og anna lokale vert auka med 3 % til:  

Omsorgsbustader Husleige 2020 Husleige 2021 

Skottabakken - Reistadliane Kroner Inkl.  + 3%  Kroner 

Reistadliane 17,7,9,11  9.500 9.785 

Reistadliane 13  6.900 7.110 

Hamnahaugen - Tyssevegen   

Tyssevegen 88,90  6.111 6.295 

Tyssevegen 92,94  6.614 6.810 

Tyssevegen 96,98,102,104 6.700 6.900 

Tyssevegen 100  6.900 7.110 

Ytre-Haga – Skjervo   

Ytre-Haga 2,4,8,10,12 5.119 5.270 

Utleige    

Helsestunet - Samnanger fysikalske institutt 9.198 9.475 

Samnangerheimen – Inka Fotterapi 3.373 3.470 

Skjervo/Tyssevegen 6 – Samnanger psykiatri 5.119 5.270 

Tyssevegen 217 – Tysse -Tannlegepraksis 4.292 4.420 
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12.11.2020 Formannskapet: 
 
Handsaming i møtet: 
 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke.  
 
FORM- 055/2020 Vedtak: 
Husleige i omsorgsbustader og anna lokale vert auka med 3 % til:  

Omsorgsbustader Husleige 2020 Husleige 2021 

Skottabakken - Reistadliane Kroner Inkl.  + 3%  Kroner 

Reistadliane 17,7,9,11  9.500 9.785 

Reistadliane 13  6.900 7.110 

Hamnahaugen - Tyssevegen   

Tyssevegen 88,90  6.111 6.295 

Tyssevegen 92,94  6.614 6.810 

Tyssevegen 96,98,102,104 6.700 6.900 

Tyssevegen 100  6.900 7.110 

Ytre-Haga – Skjervo   

Ytre-Haga 2,4,8,10,12 5.119 5.270 

Utleige    

Helsestunet - Samnanger fysikalske institutt 9.198 9.475 

Samnangerheimen – Inka Fotterapi 3.373 3.470 

Skjervo/Tyssevegen 6 – Samnanger psykiatri 5.119 5.270 

Tyssevegen 217 – Tysse -Tannlegepraksis 4.292 4.420 
 

 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Husleige i omsorgsbustader og anna lokale vert auka med 3 % til:  

Omsorgsbustader Husleige 2020 Husleige 2021 

Skottabakken - Reistadliane Kroner Inkl.  + 3%  Kroner 

Reistadliane 17,7,9,11  9.500 9.785 

Reistadliane 13  6.900 7.110 

Hamnahaugen - Tyssevegen   

Tyssevegen 88,90  6.111 6.295 

Tyssevegen 92,94  6.614 6.810 

Tyssevegen 96,98,102,104 6.700 6.900 

Tyssevegen 100  6.900 7.110 

Ytre-Haga – Skjervo   

Ytre-Haga 2,4,8,10,12 5.119 5.270 

Utleige    

Helsestunet - Samnanger fysikalske institutt 9.198 9.475 

Samnangerheimen – Inka Fotterapi 3.373 3.470 

Skjervo/Tyssevegen 6 – Samnanger psykiatri 5.119 5.270 

Tyssevegen 217 – Tysse -Tannlegepraksis 4.292 4.420 
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SAKNR. 104/2020: Budsjett og økonomiplan 2021-2024 

 
03.12.2020 Kommunestyret: 
 
Handsaming i møtet: 
 
Budsjettframlegg frå Arbeidarpartiet, Høgre og Miljøpartiet Dei Grøne, sett fram av Øyvind 
Strømmen (Miljøpartiet Dei Grøne): 
Samnanger kommunestyre vedtek rådmannen sitt budsjettframlegg for 2021 med følgjande 
endringar: 
 
- Avsetning til skulematordninga vert redusert med 300.000. Ordninga vert tilsvarande nedskalert, og 
ikkje basert på produksjon av måltid ved Samnangerheimen. 
- Det vert ikkje sett av midlar til ei kommunikasjonsrådgjevar / organisasjonsrådgjevarstilling. Dette 
gjev ei innsparing på ytterlegare 640.000 i 2021. 
 
Midlane vert omdisponerte som følgjer: 
- 250.000 kroner til Samnanger barneskule 
- 250.000 kroner til Samnanger ungdomsskule 
- 150.000 til arbeid med organisasjonskultur og organisasjonsutvikling 
- 140.000 i avsetning til berekraftfondet, for framtidige tiltak etter den komande klimaplanen 
- 50.000 i ei søkbar tilskotsordning til ungdomstiltak, der tildeling skal gjevast av Ungdomsrådet 
- 100.000 i tilskot til lokale lag og organisasjonar, til plastopprydding 
 
I tillegg kjem følgjande verbalpunkt: 
- Det skal setjast ned to arbeidsgrupper, ein for barneskulen og ein for ungdomsskulen. Desse skal 
bestå av Rådmann, rådgjevar oppvekst, rektor, tillitsvalde og leiarar i FAU. Arbeidsgruppa skal saman 
jobbe fram ei utgreiing som belyser tiltak og endringar ein kan føreta for å sikre ein god skulekvardag 
for alle elevar og eit godt arbeidsmiljø, samstundes som ein undersøker høve til endringar i 
organisering som kan føre til reduserte kostnader. Utgreiinga skal leggjast fram for kommunestyret i 
april 2021. 
- Til arbeidsgruppene skal det vere ei referansegruppe der ein henter innspel og rådgjeving ved behov. 
Referansegruppa består av verneombod, ungdomsråd, elevråd og teknisk eining. Referansegruppa 
mottek referat frå arbeidsgruppa sine møter og får innkalling når det er relevant. 
Arbeidsgruppene kan også hente inn ekstern rådgjeving frå andre hold dersom det vert behov for det. 
- Endringar på bygg og fysisk struktur skal kun skje i samband med eige vedtak frå kommunestyret, 
etter at det føreligg ei utgreiing med analyser og risikovurderingar, samt ein heilskapleg plan som 
også kan vise til at dette er hensiktsmessig først og fremst til det beste for elevane og deira 
skulekvardag. 
- Kommunestyret er medvitne at ein prosess med å endre organisering og arbeidsmetoder krev tid og 
godt samarbeid. Alle partar; Skuleleiing, skuleeigar, tilsette, foreldre og elevar må vera inkluderte og 
verta høyrde i ein slik prosess. Omorganisering, endringar og innsparingar i skulesektoren skal 
gjennomførast i tråd med ein heilskapleg plan som er forankra fagleg, pedagogisk, organisatorisk og 
politisk. 
- Det er i budsjett for 2021 sett økonomiske rammer for innsparing. Dersom det i utgreiing av tiltak og 
endringar, eller i prosessen øvrig, kjem fram at det ikkje er gjennomførbart å oppnå målsettinga i 
budsjettet innan august 2021, skal Rådmann ta dette til kommunestyret for revidering. 
- I kommunestyret 05.12.2019, vart følgjande framlegg frå Arbeiderpartiet einstemmig vedteke: 
"Kommunestyret vedtek å setja i gong ei utgreiing av høve til å oppretta faste vikarstillingar i dei 
kommunale einingane for barnehage, skule og pleie og omsorg." 
Samnanger kommunestyre ber om at det vert sett i gong arbeid med utgreiing der ein ser på høve til 
å oppretta ein kommunal “vikarpool” for dei nevnte einingane. 
- Samnanger kommunestyre ber om at kommunebudsjettet neste haust vert lagt fram for 
kommunestyret til orientering i møtebolken før det vert meldt opp som sak i formannskapet og 
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kommunestyret. Dette for å bidra til ein grundigare politisk prosess og ein breiare offentleg debatt. 

 
Budsjettframlegg frå Senterpartiet, sett fram av Øyvind Røen (Senterpartiet): 
Skulelunsjen vert utsett til 2022, og stillinga som kommunikasjonsrådgjevar vert ikkje oppretta. Av 
summane som er sette av til desse føremåla, vert 1,031 mill. kr førte over til ordinær skuledrift. 
Rådmannen får fullmakt til å fordela mellom dei to skulane. Overskytande sum går inn på 
disposisjonsfondet. 
 
Det vert sett ned ei gruppe som arbeider med gode og konstruktive løysingar for innsparingar i 
skuledrifta med tanke på økonomiplanen (budsjetta for 2022 og seinare). Desse skal vera med i 
gruppa: 
 
• ein foreldrerepresentant frå kvar av skulen 
• ein tilsett frå kvar av skulane 
• rektorane 
• rådmannen og rådgjevar for oppvekst 
• Knut Harald Frøland og Shirin Kvernes Khadoor frå kommunestyret 
 
 
Arbeidet startar i første kvartal 2021 og må vera fullført innan 15. september. Rådmannen kallar inn. 
 

 
Retta framlegg frå Ap, H og MDG, sett fram av Øyvind Strømmen (Miljøpartiet Dei Grøne): 
Samnanger kommunestyre vedtek formannskapet sitt budsjettframlegg for 2021 med følgjande 
endringar: 
 
- Avsetning til skulematordninga vert redusert med 300.000. Ordninga vert tilsvarande nedskalert, og 
ikkje basert på produksjon av måltid ved Samnangerheimen. 
- Det vert ikkje sett av midlar til ei kommunikasjonsrådgjevar / organisasjonsrådgjevarstilling. Dette 
gjev ei innsparing på ytterlegare 640.000 i 2021. 
 
Midlane vert omdisponerte som følgjer: 
- 250.000 kroner til Samnanger barneskule 
- 250.000 kroner til Samnanger ungdomsskule 
- 150.000 til arbeid med organisasjonskultur og organisasjonsutvikling 
- 140.000 i avsetning til berekraftfondet, for framtidige tiltak etter den komande klimaplanen 
- 50.000 i ei søkbar tilskotsordning til ungdomstiltak, der tildeling skal gjevast av Ungdomsrådet 
- 100.000 i tilskot til lokale lag og organisasjonar, til plastopprydding 
 
I tillegg kjem følgjande verbalpunkt: 
- Det skal setjast ned to arbeidsgrupper, ein for barneskulen og ein for ungdomsskulen. Desse skal 
bestå av Rådmann, rådgjevar oppvekst, rektor, tillitsvalde og leiarar i FAU. Arbeidsgruppa skal saman 
jobbe fram ei utgreiing som belyser tiltak og endringar ein kan føreta for å sikre ein god skulekvardag 
for alle elevar og eit godt arbeidsmiljø, samstundes som ein undersøker høve til endringar i 
organisering som kan føre til reduserte kostnader. Utgreiinga skal leggjast fram for kommunestyret i 
april 2021. 
- Til arbeidsgruppene skal det vere ei referansegruppe der ein henter innspel og rådgjeving ved behov. 
Referansegruppa består av verneombod, ungdomsråd, elevråd og teknisk eining. Referansegruppa 
mottek referat frå arbeidsgruppa sine møter og får innkalling når det er relevant. 
Arbeidsgruppene kan også hente inn ekstern rådgjeving frå andre hold dersom det vert behov for det. 
- Endringar på bygg og fysisk struktur skal kun skje i samband med eige vedtak frå kommunestyret, 
etter at det føreligg ei utgreiing med analyser og risikovurderingar, samt ein heilskapleg plan som 
også kan vise til at dette er hensiktsmessig først og fremst til det beste for elevane og deira 
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skulekvardag. 
- Kommunestyret er medvitne at ein prosess med å endre organisering og arbeidsmetoder krev tid og 
godt samarbeid. Alle partar; Skuleleiing, skuleeigar, tilsette, foreldre og elevar må vera inkluderte og 
verta høyrde i ein slik prosess. Omorganisering, endringar og innsparingar i skulesektoren skal 
gjennomførast i tråd med ein heilskapleg plan som er forankra fagleg, pedagogisk, organisatorisk og 
politisk. 
- Det er i budsjett for 2021 sett økonomiske rammer for innsparing. Dersom det i utgreiing av tiltak og 
endringar, eller i prosessen øvrig, kjem fram at det ikkje er gjennomførbart å oppnå målsettinga i 
budsjettet innan august 2021, skal Rådmann ta dette til kommunestyret for revidering. 
- I kommunestyret 05.12.2019, vart følgjande framlegg frå Arbeiderpartiet einstemmig vedteke: 
"Kommunestyret vedtek å setja i gong ei utgreiing av høve til å oppretta faste vikarstillingar i dei 
kommunale einingane for barnehage, skule og pleie og omsorg." 
Samnanger kommunestyre ber om at det vert sett i gong arbeid med utgreiing der ein ser på høve til 
å oppretta ein kommunal “vikarpool” for dei nevnte einingane. 
- Samnanger kommunestyre ber om at kommunebudsjettet neste haust vert lagt fram for 
kommunestyret til orientering i møtebolken før det vert meldt opp som sak i formannskapet og 
kommunestyret. Dette for å bidra til ein grundigare politisk prosess og ein breiare offentleg debatt. 

 
Retta framlegg frå Ap, H og MDG - versjon 2, sett fram av Øyvind Strømmen (Miljøpartiet Dei Grøne):     
Samnanger kommunestyre vedtek formannskapet sitt budsjettframlegg for 2021 med følgjande 
endringar: 
 
- Avsetning til skulematordninga vert redusert med 300.000. Ordninga vert tilsvarande nedskalert, og 
ikkje basert på produksjon av måltid ved Samnangerheimen. 
- Det vert ikkje sett av midlar til ei kommunikasjonsrådgjevar / organisasjonsrådgjevarstilling. Dette 
gjev ei innsparing på ytterlegare 640.000 i 2021. 
 
Midlane vert omdisponerte som følgjer: 
- 300.000 kroner til Samnanger barneskule 
- 300.000 kroner til Samnanger ungdomsskule 
- 150.000 til arbeid med organisasjonskultur og organisasjonsutvikling 
- 140.000 i avsetning til berekraftfondet, for framtidige tiltak etter den komande klimaplanen 
- 50.000 i ei søkbar tilskotsordning til ungdomstiltak, der tildeling skal gjevast av Ungdomsrådet 
 
I tillegg kjem følgjande verbalpunkt: 
- Det skal setjast ned to arbeidsgrupper, ein for barneskulen og ein for ungdomsskulen. Desse skal 
bestå av Rådmann, rådgjevar oppvekst, rektor, tillitsvalde og leiarar i FAU. Arbeidsgruppa skal saman 
jobbe fram ei utgreiing som belyser tiltak og endringar ein kan føreta for å sikre ein god skulekvardag 
for alle elevar og eit godt arbeidsmiljø, samstundes som ein undersøker høve til endringar i 
organisering som kan føre til reduserte kostnader. Utgreiinga skal leggjast fram for kommunestyret i 
april 2021. 
- Til arbeidsgruppene skal det vere ei referansegruppe der ein henter innspel og rådgjeving ved behov. 
Referansegruppa består av verneombod, ungdomsråd, elevråd og teknisk eining. Referansegruppa 
mottek referat frå arbeidsgruppa sine møter og får innkalling når det er relevant. 
Arbeidsgruppene kan også hente inn ekstern rådgjeving frå andre hold dersom det vert behov for det. 
- Endringar på bygg og fysisk struktur skal kun skje i samband med eige vedtak frå kommunestyret, 
etter at det føreligg ei utgreiing med analyser og risikovurderingar, samt ein heilskapleg plan som 
også kan vise til at dette er hensiktsmessig først og fremst til det beste for elevane og deira 
skulekvardag. 
- Kommunestyret er medvitne at ein prosess med å endre organisering og arbeidsmetoder krev tid og 
godt samarbeid. Alle partar; Skuleleiing, skuleeigar, tilsette, foreldre og elevar må vera inkluderte og 
verta høyrde i ein slik prosess. Omorganisering, endringar og innsparingar i skulesektoren skal 
gjennomførast i tråd med ein heilskapleg plan som er forankra fagleg, pedagogisk, organisatorisk og 
politisk. 
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- Det er i budsjett for 2021 sett økonomiske rammer for innsparing. Dersom det i utgreiing av tiltak og 
endringar, eller i prosessen øvrig, kjem fram at det ikkje er gjennomførbart å oppnå målsettinga i 
budsjettet innan august 2021, skal Rådmann ta dette til kommunestyret for revidering. 
- I kommunestyret 05.12.2019, vart følgjande framlegg frå Arbeiderpartiet einstemmig vedteke: 
"Kommunestyret vedtek å setja i gong ei utgreiing av høve til å oppretta faste vikarstillingar i dei 
kommunale einingane for barnehage, skule og pleie og omsorg." 
Samnanger kommunestyre ber om at det vert sett i gong arbeid med utgreiing der ein ser på høve til 
å oppretta ein kommunal “vikarpool” for dei nevnte einingane. 
- Samnanger kommunestyre ber om at kommunebudsjettet neste haust vert lagt fram for 
kommunestyret til orientering i møtebolken før det vert meldt opp som sak i formannskapet og 
kommunestyret. Dette for å bidra til ein grundigare politisk prosess og ein breiare offentleg debatt. 

 
Forslag til budsjett fra FrP, sett fram av Karl Bård Kollbotn (Framstegspartiet): 
Følgende innspill til budsjett for 2021: 
 
1. Det blir satt av kr. 20.000,- til å hente inn totalentreprisetilbud på tofelts bilvei fra Fv 136 til 
idrettsanlegget i Hagabotnane. 
Tilbudet skal inneholde reguleringsplan og bygging veien i.h.h.t. rekkefølge-krav gitt i 
kommuneplanen sin arealdel. 
Billigste anbudskriterier blir billigste anbud. 
Midlene blir tatt fra - midler satt av til veg til Hagabotnane (Monstermastpengene) 
 
2. Følgende innspill til budsjettet for 2021: 
Det legges inn kr. 90.000,- i budsjettet, til å gjennomføre en tilstandsrapport på alle kommunale bygg 
som over 10 år gamle. 
Disse rapportene skal danne grunnlag for Forebyggende vedlikehold (FV) og Korrektiv vedlikehold 
(KV) i Samnanger kommune. 
Pengene skal taes fra Dispensasjonsfondet. 
 
3.Følgende innspill til budsjettet for 2021: 
 
På grunn av sprengt kapasitet i teknisk avdeling og den økonomiske situasjonen i Samnanger 
kommune, vil vi ta ut følgende planer av budsjettet: 
 
1. Revisjon av områdeplan for Bjørkheims-området 
2. Forskjønning av Bjørkheim - tas ut av budsjettet. Heller søke Fylkeskommunale midler 
(Tettstadsutvikling). 
3. Administrasjonssjefen skal se til å minimalisere bruk av konsulenter i 2021. Ingen nye prosjekt skal 
konsulent-utredes i perioden 2020 til 2021. 
Alle prosjekt taes ut av budsjett - også dem som er vedtatt og overføres dem til: 2023 -2024 
budsjettet. 
4. Det blir satt av kr. 10.000,- til en gjennomgang av kommunale innkjøp. Eksempelvis: Materiell-
innkjøp, interkommunale tjenester og private tjenester. 
Midler tas fra Disposisjonsfondet. 
5. Det skal IKKE gjennomføres flere «Mulighets-studier» i Samnanger kommune i 2021 - 2025. Det er 
brukt enorme summer de siste to årene - til ingen nytte. 
Er en almen oppfatning bland befolkningen i Samnanger. 
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Fellesframlegg, sett fram av Øyvind Strømmen (Miljøpartiet Dei Grøne): 
Samnanger kommunestyre vedtek formannskapet sitt budsjettframlegg for 2021 med følgjande 
endringar: 
- Avsetning til skulematordninga vert redusert med 300.000. Ordninga vert tilsvarande nedskalert, og 
ikkje basert på produksjon av måltid ved Samnangerheimen. 
- Det vert ikkje sett av midlar til ei kommunikasjonsrådgjevar / organisasjonsrådgjevarstilling. Dette 
gjev ei innsparing på ytterlegare 640.000 i 2021. 
- Eigedomsskatt frå kraftverk vert auka med 1,6 millionar kroner, per prognose 
- Låneopptak vert redusert frå 23 mill. til 18 mill. kroner. 
- Investeringstilskot til soknerådet vert auka frå 200.000 til 290.000. Auken på 90.000 vert finansiert 
ved ubunde investeringsfond. 
 
Dei frigjorte midlane på driftsbudsjettet vert disponert slik: 
- 1.000.000 kroner samla auka til skulane, til fordeling ved rådmannen 
- 150.000 til arbeid med organisasjonskultur og organisasjonsutvikling 
- 140.000 i avsetjing til bærekraftsfondet til finansiering av komande tiltak etter klimaplanen 
- 50.000 til ei tilskotsordning til ungdomstiltak, der tildeling skal gjerast av Ungdomsrådet. 
Kommunestyret vedtek statuttar for ordninga i løpet av våren 2021. 
- 20.000 vert sett av til å henta inn totalentreprisetilbod på tofelts bilveg frå Fv136 til idrettsanlegget i 
Hagabotnane 
- 90.000 vert sett av til å få utarbeidd tilstandsrapport for alle kommunale bygg som er over 10 år 
gamle. 
- Det vert satt av kr. 10.000,- til ein gjennomgang av kommunale innkjøp, jamfør tidlegare 
forvaltningsrevisjon. 
- Det resterande vert avsett til disposisjonsfond 
 
I tillegg kjem følgande verbalpunkt: 
- Det vert sett ned ei gruppe som arbeider med gode og konstruktive løysingar for innsparingar i 
skuledrifta med tanke på økonomiplanen, i samsvar med skisse lagt fram av rådmannen 
- Målet må vera å halda oppe den pedagogiske kvaliteten i skulen og leggja vekt på eit godt 
arbeidsmiljø 
- Gruppa vurderer også korleis ei varig ordning for skulelunsj kan realiserast 
- I kommunestyret 05.12.2019, vart følgjande framlegg einstemmig vedteke: "Kommunestyret vedtek 
å setja i gong ei utgreiing av høve til å oppretta faste vikarstillingar i dei kommunale einingane for 
barnehage, skule og pleie og omsorg." Samnanger kommunestyre ber om at det vert sett i gong 
arbeid med utgreiing der ein ser på høve til å oppretta ein kommunal “vikarpool” for dei nevnte 
einingane. 
- Samnanger kommunestyre ber om at kommunebudsjettet neste haust vert lagt fram for 
kommunestyret til orientering i møtebolken før det vert meldt opp som sak i formannskapet og 
kommunestyret. Dette for å bidra til ein grundigare politisk prosess og ein breiare offentleg debatt. 
 
Følgande nøkkeltal vert vedteke: 
- Avsetning til disposisjonsfond på minst 1 mill. kvart år i økonomiplanperioden 
- Disposisjonsfondet skal vera på om lag 15 mill. kroner ved utgangen av økonomiplanperioden 
- Korrigert netto driftsutgifter i prosent av netto driftsresultat skal vera på minimum (...) 
 

 
Siste nøkkeltal (til fellesframlegg), sett fram av Øyvind Strømmen (Miljøpartiet Dei Grøne): 
0,23. 

 
 
 
Tillegg som ikke kom med, sett fram av Karl Bård Kollbotn (Framstegspartiet): 
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1. Det blir satt av kr. 20.000,- til å hente inn totalentreprisetilbud på tofelts bilvei fra Fv 136 til 
idrettsanlegget i Hagabotnane. 
Tilbudet skal inneholde reguleringsplan og bygging veien i.h.h.t. rekkefølge-krav gitt i 
kommuneplanen sin arealdel. 
Billigste anbudskriterier blir billigste anbud. 
Midlene blir tatt fra - midler satt av til veg til Hagabotnane (Monstermastpengene) 
 
2. Det skal IKKE gjennomføres «Mulighets-studier» som omhandler strandpromenaden fra Bjørkheim 
til Årland. 

 
 
Handsaming:  
 
Før handsaminga tok til, heldt Ida Haugen Skulstad frå ungdomsrådet eit innlegg.  
 
Etter dette orienterte økonomisjef Nina Erdal og rådmann Ingebjørg Vamråk om framlegget til 
budsjett og økonomiplan.  
 
Øyvind Strømmen (MDG) sette fram eit framlegg frå Ap, H og MDG. Shirin Kvernes Khadoor (Ap) 
orienterte om verbalpunkta i framlegget.  
 
Karl Bård Kollbotn (Frp) viste til budsjettinnspel som var sendt inn før kommunestyremøtet. Han 
sette i møtet desse innspela fram som tilleggsframlegg frå Frp.  
 
Linda Haug Kollbotn (Frp) orienterte om kyrkjestyret sitt budsjettframlegg.  
 
Øyvind Røen (Sp) sette fra eit framlegg frå Sp.  
 
Øyvind Strømmen (MDG) sette fram eit retta framlegg frå Ap, H og MDG. Dette framlegget vart 
seinare under handsaminga retta/justert ein gong til.   
 
Ordførar Knut Harald Frøland (Bl) m/fleire bad om gruppemøte.  
 
Før gruppemøtet orienterte Solveig Vassenden om budsjettinnspel frå eldrerådet.  
 
Etter gruppemøtet sette Øyvind Strømmen fram eit fellesframlegg frå alle gruppeleiarane i 
kommunestyret. Han informerte òg om at Ap, H og MDG trekte framlegget som dei hadde sett fram 
tidlegare under handsaminga. Øyvind Strømmen orienterte vidare om at det mangla eitt punkt 
(nøkkeltal) i fellesframlegget, og at det var behov for å få avklart dette punktet med rådmannen.  
 
Etter konsultasjon med rådmannen og økonomisjefen om punktet/nøkkeltaket som mangla i 
fellesframlegget (korrigert netto driftsutgifter i prosent av netto driftsresultat), sette Øyvind 
Strømmen på vegner av gruppeleiarane fram framlegg om at korrigert netto driftsutgifter i prosent 
av netto driftsresultat skal vera på minimum 0,23. 
 
Øyvind Røen orienterte om at Sp trekte framlegget som dei hadde sett fram tidlegare under 
handsaminga.  
 
Karl Bård Kollbotn orienterte om at eitt punkt som gruppeleiarane hadde vorte samde om i 
gruppemøtet, ikkje hadde kome med i fellesframlegget. Dette gjaldt punkt om å ta moglegheitsstudie 
for strandpromenade frå Bjørkheim til Ådland ut av budsjettet/økonomiplanen. Han peika òg på at 
det i punktet om veg til Hagabotnane måtte vera med at totalentreprisen òg skal omfatta ein 
reguleringsplan.  
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Etter vidare drøfting i kommunestyret, sette Karl Bård Kollbotn fram eit nytt framlegg med dei to 
punkta/justeringane han ønska i fellesframlegget. Det vart avklart at desse punkta skulle vera ein del 
av fellesframlegget frå gruppeleiarane, og at punkt 1 i Karl Bård Kollbotn sitt framlegg skulle erstatta 
tilsvarande punkt i fellesframlegget som Øyvind Strømmen hadde sett fram. Det vart før røystinga òg 
avklart at rådmannen fekk fullmakt til å gjera ein språkvask av framlegget som Karl Bård Kollbotn 
hadde sett fram.  
 
I røystinga vart det røysta over følgjande to vedtaksalternativ:  

1. Formannskapet si tilråding til vedtak. 
2. Formannskapet si tilråding til vedtak, justert med fellesframlegget frå gruppeleiarane i 

kommunestyret.  
 
Alternativ 2 (formannskapet si tilråding til vedtak, justert med fellesframlegget frå gruppeleiarane i 
kommunestyret) vart samrøystes vedteke.  
 
 
 
KS- 104/2020 Vedtak: 
Samnanger kommunestyre vedtek formannskapet sitt budsjettframlegg for 2021 med følgjande 
endringar: 

·  Avsetning til skulematordninga vert redusert med 300.000. Ordninga vert tilsvarande 
nedskalert, og ikkje basert på produksjon av måltid ved Samnangerheimen. 

·  Det vert ikkje sett av midlar til ei kommunikasjonsrådgjevar / organisasjonsrådgjevarstilling. 
Dette gjev ei innsparing på ytterlegare 640.000 i 2021. 

·  Eigedomsskatt frå kraftverk vert auka med 1,6 millionar kroner, per prognose. 
·  Låneopptak vert redusert frå 23 mill. til 18 mill. kroner. 
·  Investeringstilskot til soknerådet vert auka frå 200.000 til 290.000. Auken på 90.000 vert 

finansiert ved ubunde investeringsfond. 
 
Dei frigjorte midlane på driftsbudsjettet vert disponert slik: 

·  1.000.000 kroner samla auka til skulane, til fordeling ved rådmannen. 
·  150.000 til arbeid med organisasjonskultur og organisasjonsutvikling. 
·  140.000 i avsetjing til bærekraftsfondet til finansiering av komande tiltak etter klimaplanen. 
·  50.000 til ei tilskotsordning til ungdomstiltak, der tildeling skal gjerast av Ungdomsrådet. 

Kommunestyret vedtek statuttar for ordninga i løpet av våren 2021. 
·  Det vert sett av 20.000 kroner til å henta inn totalentreprisetilbod på tofelts bilveg frå Fv 136 

til idrettsanlegget i Hagabotnane. Tilbodet skal innehalda reguleringsplan og bygging av 
vegen i samsvar med rekkefølgje-krav gitt i kommuneplanen sin arealdel. Billegaste 
anbodskriterier vert billegaste anbod. Midlane vert tekne frå - midlar sett av til veg til 
Hagabotnane (Monstermastpengane) 

·  90.000 vert sett av til å få utarbeidd tilstandsrapport for alle kommunale bygg som er over 10 
år gamle. 

·  Det vert satt av kr. 10.000,- til ein gjennomgang av kommunale innkjøp, jamfør tidlegare 
forvaltningsrevisjon. 

·  Det resterande vert avsett til disposisjonsfond. 
 
I tillegg kjem følgande verbalpunkt: 

·  Det skal IKKJE gjennomførast «moglegheitsstudier» som omhandlar strandpromenaden frå 
Bjørkheim til Ådland. 

·  Det vert sett ned ei gruppe som arbeider med gode og konstruktive løysingar for innsparingar 
i skuledrifta med tanke på økonomiplanen, i samsvar med skisse lagt fram av rådmannen. 

·  Målet må vera å halda oppe den pedagogiske kvaliteten i skulen og leggja vekt på eit godt 
arbeidsmiljø. 

·  Gruppa vurderer også korleis ei varig ordning for skulelunsj kan realiserast. 
·  I kommunestyret 05.12.2019, vart følgjande framlegg einstemmig vedteke: "Kommunestyret 
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vedtek å setja i gong ei utgreiing av høve til å oppretta faste vikarstillingar i dei kommunale 
einingane for barnehage, skule og pleie og omsorg." Samnanger kommunestyre ber om at det 
vert sett i gong arbeid med utgreiing der ein ser på høve til å oppretta ein kommunal 
“vikarpool” for dei nevnte einingane. 

·  Samnanger kommunestyre ber om at kommunebudsjettet neste haust vert lagt fram for 
kommunestyret til orientering i møtebolken før det vert meldt opp som sak i formannskapet 
og kommunestyret. Dette for å bidra til ein grundigare politisk prosess og ein breiare offentleg 
debatt. 

 
Følgande nøkkeltal vert vedteke: 

·  Avsetning til disposisjonsfond på minst 1 mill. kvart år i økonomiplanperioden. 
·  Disposisjonsfondet skal vera på om lag 15 mill. kroner ved utgangen av økonomiplanperioden. 
·  Korrigert netto driftsutgifter i prosent av netto driftsresultat skal vera på minimum 0,23. 

 
 
Endring gjort av formannskapet i forhold til rådmannen sitt framlegg:  

·  Budsjettsummen til nytt bygg til teknisk drift vert auka frå 3,5 mnok til 4 mnok. Auken på 0,5 
mnok vert finansiert av unytta lånemidlar. 

 
 
Lån, minimumsavdrag og eigedomsskatt: 
 
Det vert tatt opp eit lån på 23 mnok i 2021 til varige driftsmidlar i samsvar med Kommunelova § 14-
15 første ledd. Lånet skal brukast til investering i vatn, avløp, bygg og veg. Lånet skal betalast ned 
over 40 år og ha eit avdragsfritt år. 
 
Kommunen betaler i dag meir i avdrag på lån enn det som det er krav om. Utrekning viser at betaling 
av avdrag kan reduserast med kr 600 000 i 2021. 
 
Eigedomskatt 
I medhald av eigedomsskattelova (Esktl) §§ 2 og 3 skal fylgjande utskrivingsalternativ nyttast for 
skatteåret 2021: Det vert skrive ut eigedomsskatt på faste eigedomar i heile kommunen jf. § 3 
bokstav a. Den generelle skattesatsen som skal gjelda for dei skattepliktige eigedomane vert sett til 7 
promille. I medhald av esktl § 12 bokstav a vert satsane differensiert ved at den satsen som skal 
gjelda for bustader og fritidseigedomar vert sett til 2,8 promille.  
 
For bustaddelen av eigedomen (gjeld og fritidseigedom) vert det gitt eit botnfrådrag på kr 30 000 av 
takstverdi. Botnfrådraget vert gitt for alle sjølvstendige bustaddelar. Botnfrådrag vert ikkje gitt når 
eigedomen vert nytta til næringsverksemd. 
 
Det vert skrive ut eigedomsskatt på det særskilte skattegrunnlaget som vert redusert med 3/7 delar i 
2021 (overgangsregel til §§ 3 og 4 første ledd første pkt.). Skattesatsen på det særskilte 
skattegrunnlaget skal være 7 promille. 
 
I medhald av esktl.  § 7 bokstav a vert det gitt fritak til stiftingar eller institusjonar som har som 
formål å gagna kommunen, fylket eller staten. Unnateke er kommersielle stiftingar/institusjonar. 
Fritaket vil gjelda forsamlingshus, bedehus, turisthytter og liknande. Fritak kan og vurderast på 
grunnlag av søknad. 
 
I medhald av esktl.  § 7 bokstav b vert det gitt fritak for bygningar som har historisk verdi med 100 
prosent. Fritak kan og vurderast på grunnlag av søknad. Det er eit krav at bygget har bevart sin 
opphavlege arkitektoniske stil og at det ikkje vert brukt til forretningsverksemd. 
 
I medhald av eigedomsskattelova § 7 bokstav c vert det gitt fritak for nybygde bustadeigedomar 
(gjeld ikkje fritidseigedomar) i 2 år, eller til kommunestyret endrar eller opphevar fritaket. 
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Formannskapet får fullmakt til å avgjera einskildsaker om skattefritak. 
 
Kommunestyret har vedtatt å bruka formuesgrunnlag frå skatteetaten for utskriving av 
eigedomsskatt på bustadhus, jf. esktl. § 8C-1. Bustadhus og hytter utan formuesgrunnlag vert 
takserte. Det same gjeld næringsverksemd, tomtar mm. Ved taksering og utskriving av eigedomsskatt 
nyttar kommunen dei til ei kvar tid gjeldande skattevedtekter. 
 
Eigedomsskatten skal betalast i 4. terminar. 
 

 
12.11.2020 Formannskapet: 
 
Handsaming i møtet: 
 
Innleiingsvis orienterte rådmann Ingebjørg Vamråk og økonomisjef Nina Erdal om rådmannen sitt 
budsjettframlegg. Rådgjevar Bodil H. Øpstebø orienterte om skuleutvikling.  
 
Øyvind Strømmen (MDG) hadde spørsmål til opplysningane om avsetning til disposisjonsfondet i 
2021 i rådmannen sitt budsjettframlegg. Han viste til at han ikkje kunne sjå at det er samsvar mellom 
talet i tabell på side 14 i rådmannen sitt budsjettframlegg og talet i budsjettskjemaet i rådmannen 
sitt framlegg. Økonomisjef Nina Erdal orienterte om at talet som står i budsjettskjemaet (530 000 
kroner) er det korrekte, og at talet som står i tabellen på side 14 i rådmannnen sitt framlegg ved ein 
feil ikkje var blitt oppdatert.  
 
Ordførar Knut Harald Frøland (Bl) viste til forskjellar mellom barneskulen og ungdomsskulen, og 
spurde om det er moglegheiter for å kunne bruka ungdomsskulen sitt miljø/ressursar til å støtta 
barneskulen i ein prosess. Rådgjevar Bodil H. Opstebø bad om at møtet vart lukka dersom ho skulle 
orientera om dette. Møtet vart lukka medan formannskapet drøfta spørsmålet om lukking. Møtet 
vart opna igjen før det vart røysta over om møtet skulle lukkast. Det vart samrøystes vedteke at 
orienteringa skulle gå for lukka dører, med heimel i kommunelova § 11-5. Etter orienteringa og 
etterfølgjande debatt i formannskapet vart møtet opna igjen.  
 
Øyvind Strømmen (MDG) spurde om kva som ligg i det som står om miljøsertifisering av bygg i 
rådmannen sitt budsjettframlegg (kva type miljøsertifisering det er snakk om). Administrasjonen 
kunne ikkje svara på dette i møtet. Formannskapet bad om at administrasjonen informerer om dette 
i kommunestyret  03.12.2020.  
 
På bakgrunn av ønske frå rådmannen sette ordførar Knut Harald Frøland fram følgjande framlegg til 
endring i forhold til rådmannen sitt framlegg:  

·  "Budsjettsummen til nytt bygg til teknisk drift vert auka frå 3,5 mnok til 4 mnok. Auken på 0,5 
mnok vert finansiert av unytta lånemidlar." 

 
Det vart først røysta over ordføraren sitt endringsframlegg, som vart samrøystes vedteke.  
 
Det vart til slutt røysta over heile framlegget til rådmannen, inkludert det vedtekne 
endringsframlegget. Samrøystes vedteke.   
  
 
FORM- 056/2020 Vedtak: 
Budsjett og økonomiplan 2021-2024 blir vedteke slik det ligg føre, med unnatak av følgjande endring: 

·  Budsjettsummen til nytt bygg til teknisk drift vert auka frå 3,5 mnok til 4 mnok. Auken på 0,5 
mnok vert finansiert av unytta lånemidlar. 

 
Lån, minimumsavdrag og eigedomsskatt: 
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Det vert tatt opp eit lån på 23 mnok i 2021 til varige driftsmidlar i samsvar med Kommunelova § 14-
15 første ledd. Lånet skal brukast til investering i vatn, avløp, bygg og veg. Lånet skal betalast ned 
over 40 år og ha eit avdragsfritt år. 
 
Kommunen betaler i dag meir i avdrag på lån enn det som det er krav om. Utrekning viser at betaling 
av avdrag kan reduserast med kr 600 000 i 2021. 
 
Eigedomskatt 
I medhald av eigedomsskattelova (Esktl) §§ 2 og 3 skal fylgjande utskrivingsalternativ nyttast for 
skatteåret 2021: Det vert skrive ut eigedomsskatt på faste eigedomar i heile kommunen jf. § 3 
bokstav a. Den generelle skattesatsen som skal gjelda for dei skattepliktige eigedomane vert sett til 7 
promille. I medhald av esktl § 12 bokstav a vert satsane differensiert ved at den satsen som skal 
gjelda for bustader og fritidseigedomar vert sett til 2,8 promille.  
 
For bustaddelen av eigedomen (gjeld og fritidseigedom) vert det gitt eit botnfrådrag på kr 30 000 av 
takstverdi. Botnfrådraget vert gitt for alle sjølvstendige bustaddelar. Botnfrådrag vert ikkje gitt når 
eigedomen vert nytta til næringsverksemd. 
 
Det vert skrive ut eigedomsskatt på det særskilte skattegrunnlaget som vert redusert med 3/7 delar i 
2021 (overgangsregel til §§ 3 og 4 første ledd første pkt.). Skattesatsen på det særskilte 
skattegrunnlaget skal være 7 promille. 
 
I medhald av esktl.  § 7 bokstav a vert det gitt fritak til stiftingar eller institusjonar som har som 
formål å gagna kommunen, fylket eller staten. Unnateke er kommersielle stiftingar/institusjonar. 
Fritaket vil gjelda forsamlingshus, bedehus, turisthytter og liknande. Fritak kan og vurderast på 
grunnlag av søknad. 
 
I medhald av esktl.  § 7 bokstav b vert det gitt fritak for bygningar som har historisk verdi med 100 
prosent. Fritak kan og vurderast på grunnlag av søknad. Det er eit krav at bygget har bevart sin 
opphavlege arkitektoniske stil og at det ikkje vert brukt til forretningsverksemd. 
 
I medhald av eigedomsskattelova § 7 bokstav c vert det gitt fritak for nybygde bustadeigedomar 
(gjeld ikkje fritidseigedomar) i 2 år, eller til kommunestyret endrar eller opphevar fritaket. 
Formannskapet får fullmakt til å avgjera einskildsaker om skattefritak. 
 
Kommunestyret har vedtatt å bruka formuesgrunnlag frå skatteetaten for utskriving av 
eigedomsskatt på bustadhus, jf. esktl. § 8C-1. Bustadhus og hytter utan formuesgrunnlag vert 
takserte. Det same gjeld næringsverksemd, tomtar mm. Ved taksering og utskriving av eigedomsskatt 
nyttar kommunen dei til ei kvar tid gjeldande skattevedtekter. 
 
Eigedomsskatten skal betalast i 4. terminar. 
 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Budsjett og økonomiplan 2021-2024 blir vedteke slik det ligg føre.  
 
Lån, minimumsavdrag og eigedomsskatt: 
 
Det vert tatt opp eit lån på 23 mnok i 2021 til varige driftsmidlar i samsvar med Kommunelova § 14-
15 første ledd. Lånet skal brukast til investering i vatn, avløp, bygg og veg. Lånet skal betalast ned 
over 40 år og ha eit avdragsfritt år. 
 
Kommunen betaler i dag meir i avdrag på lån enn det som det er krav om. Utrekning viser at betaling 
av avdrag kan reduserast med kr 600 000 i 2021. 
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Eigedomskatt 
I medhald av eigedomsskattelova (Esktl) §§ 2 og 3 skal fylgjande utskrivingsalternativ nyttast for 
skatteåret 2021: Det vert skrive ut eigedomsskatt på faste eigedomar i heile kommunen jf. § 3 
bokstav a. Den generelle skattesatsen som skal gjelda for dei skattepliktige eigedomane vert sett til 7 
promille. I medhald av esktl § 12 bokstav a vert satsane differensiert ved at den satsen som skal 
gjelda for bustader og fritidseigedomar vert sett til 2,8 promille.  
 
For bustaddelen av eigedomen (gjeld og fritidseigedom) vert det gitt eit botnfrådrag på kr 30 000 av 
takstverdi. Botnfrådraget vert gitt for alle sjølvstendige bustaddelar. Botnfrådrag vert ikkje gitt når 
eigedomen vert nytta til næringsverksemd. 
 
Det vert skrive ut eigedomsskatt på det særskilte skattegrunnlaget som vert redusert med 3/7 delar i 
2021 (overgangsregel til §§ 3 og 4 første ledd første pkt.). Skattesatsen på det særskilte 
skattegrunnlaget skal være 7 promille. 
 
I medhald av esktl.  § 7 bokstav a vert det gitt fritak til stiftingar eller institusjonar som har som 
formål å gagna kommunen, fylket eller staten. Unnateke er kommersielle stiftingar/institusjonar. 
Fritaket vil gjelda forsamlingshus, bedehus, turisthytter og liknande. Fritak kan og vurderast på 
grunnlag av søknad. 
 
I medhald av esktl.  § 7 bokstav b vert det gitt fritak for bygningar som har historisk verdi med 100 
prosent. Fritak kan og vurderast på grunnlag av søknad. Det er eit krav at bygget har bevart sin 
opphavlege arkitektoniske stil og at det ikkje vert brukt til forretningsverksemd. 
 
I medhald av eigedomsskattelova § 7 bokstav c vert det gitt fritak for nybygde bustadeigedomar 
(gjeld ikkje fritidseigedomar) i 2 år, eller til kommunestyret endrar eller opphevar fritaket. 
Formannskapet får fullmakt til å avgjera einskildsaker om skattefritak. 
 
Kommunestyret har vedtatt å bruka formuesgrunnlag frå skatteetaten for utskriving av 
eigedomsskatt på bustadhus, jf. esktl. § 8C-1. Bustadhus og hytter utan formuesgrunnlag vert 
takserte. Det same gjeld næringsverksemd, tomtar mm. Ved taksering og utskriving av eigedomsskatt 
nyttar kommunen dei til ei kvar tid gjeldande skattevedtekter. 
 
Eigedomsskatten skal betalast i 4. terminar. 
 
 
 
 
 
 

SAKNR. 1: Interpellasjon om talerett for ungdomsrådet, eldrerådet og rådet 
for personar med nedsett funksjonsevne 

 
03.12.2020 Kommunestyret: 
 
Handsaming i møtet: 
 
Forslag knytt til interpellasjon, frå MDG, sett fram av Øyvind Strømmen (Miljøpartiet Dei Grøne): 
1. Ungdomsrådet, eldrerådet og rådet for personar med nedsett funksjonsevne får møte- og talerett i 
formannsskapet og i kommunestyret sine møter, i dei sakene som kjem inn under deira 
arbeidsområde. Dersom råda ynskjer å nytta seg av møte- og taleretten skal dette avtalast med 
ordførar i forkant av møtet. Ungdomsrådet kan møta med inntil 2 representantar, dei andre råda 
med 1 representant. Representanten (-ane) får sleppa til i møtet med eit førebudd innlegg med 
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taletid på maksimum 5 minutt i starten av sakshandsaminga til den politiske saka, men før debatten 
startar. Dei får ikkje delta i sjølve debatten av saka. 
2. Reglementa for formannsskapet, kommunestyret og dei ulike råda vert oppdatert tilsvarande. 
 
Forslag, sett fram av Karl Bård Kollbotn (Framstegspartiet): 
Forslag i KS-møte: 03.12.2020: 
KS i Samnanger kommune ønsker ikke talerett for representanter fra ungdomsrådet, eldrerådet og 
rådet for personar med nedsett funksjonsevne 
Eldrerådet har en representant i KS i Samnanger kommune og kan representere eldrerådet i saker 
som skal til behandling i utvalg/KS og har talerett i KS. 
Rådet for personar med nedsett funksjonsevne har også en/flere representanter i utvalg/KS som kan 
fremme forslag fra denne gruppen til KS og har talerett i KS. 
Når det gjelder talerett for representanter fra ungdomsrådet, så fremmer vi forslag om at Martin 
Haugen blir representant i ungdomsrådet med talerett i utvalg/KS. 
 
 
Protokollmerknad frå MDG, sett fram av Øyvind Strømmen (Miljøpartiet Dei Grøne): 
Kommunestyret sitt vedtak står i motstrid til vedtektene for Ungdomsrådet. Følgeleg må desse 
oppdaterast, og det må koma opp som eiga sak til kommunestyret. 
 
 
Handsaming: 
Øyvind Strømmen (MDG) las opp interpellasjonen.  
 
Karl Bård Kollbotn (Frp) sette fram eit alternativt framlegg til vedtak.   
 
Framlegget til Øyvind Strømmen fekk 6 røyster og framlegget til Karl Bård Kollbotn fekk 15 røyster.  
 

For Karl Bård Kollbotn sitt framlegg For Øyvind Strømmen sitt framlegg 

Knut Harald Frøland (Bl) Øyvind Strømmen (MDG) 

Lena Tveit (Bl) Oskar Røen (MDG) 

Anja Elisabeth Gjerde Markhus (Bl) Arild Røen (H) 

Annette Espelid (Bl) Shirin Kvernes Khadoor (Ap) 

Martin Haugen (Bl) Gunn Østvik Petersen (Ap) 

Ove Totland (Bl) Harald Boge (Ap) 

Øyvind Steinsland (Bl)  

Solveig Vassenden (Bl)  

Linda Haug Kollbotn (Frp)  

Odd Arne Haga (Frp)  

Karl Bård Kollbotn (Frp)  

Jon Magne Bogevik (Ap)  

Monica Tjønna (Sp)  

Øyvind Røen (Sp)  

Gunn Totland Moss (KrF)  

 
 
Etter røystinga bad Øyvind Strømmen om ein protokollmerknad.  
 
Seinare i møtet, etter handsaminga av sak 092/2020, informerte ordførar Knut Harald Frøland (Bl) 
om at Øyvind Strømmen hadde gjort han merksam på at vedtaket til kommunestyret kan vera i strid 
med reglane i kommunelova. Øyvind Strømmen orienterte om at det i § 5-12 i kommunelova står at 
medlemmer i ungdomsrådet på valtidspunktet ikkje skal ha fylt 19 år. Ordføraren bad rådmannen om 
å prøva å få avklart dette. Rådmannen kunne ikkje svara på spørsmålet umiddelbart, men ho kom 
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med ny informasjon etter handsaminga av sak 098/2020. Ho orienterte då mellom anna om at det er 
korrekt at reglane i § 5-11 i kommunelova gjer at Martin Haugen ikkje kan veljast som medlem i 
ungdomsrådet, fordi han er over 19 år. Ho orienterte vidare om at det beste kanskje ville vera om 
kommunestyret gjorde nytt vedtak i saka.   
 
Etter ein pause i møtet foreslo ordførar Knut Harald Frøland (Bl) at saka vart opna igjen. 
Kommunestyret slutta seg samrøystes til dette, og interpellasjonen vart så teken opp til ny 
handsaming.  
 
Knut Harald Frøland sette fram følgjande utsetjingsframlegg:  
Saka vert utsett og kjem opp til ny handsaming i kommunestyret sitt første møte i 2021.  
 
Utsetjingsframlegget vart vedteke med 19 mot 2 røyster.  
 
 
 
KS- 1 Vedtak: 
Saka vert utsett og kjem opp til ny handsaming i kommunestyret sitt første møte i 2021.  
 
 
 
 
 
 

SAKNR. 2: Interpellasjon frå senterpartiet - KommuneTv 

 
03.12.2020 Kommunestyret: 
 
Handsaming i møtet: 
 
Monica Tjønna (Sp) las opp interpellasjonen.  
 
Øyvind Strømmen (MDG) foreslo at eit eventuelt vedtak ikkje vert låst mot ei konkret løysing/ein 
konkret leverandør (KommuneTv), men at det i staden vert vedteke at det skal hentast inn tilbod frå 
ulike leverandørar.  
 
Ordførar Knut Harald Frøland (Bl) viste til innspelet frå Øyvind Strømmen og spurde Monica Tjønna 
om ho kunne godta at vedtaksframlegget vart justert slik at det vart ei meir nøytral formulering enn 
KommuneTv. Monica Tjønna stadfesta at ho godtok dette.  
 
Med denne justeringa vart framlegget til vedtak i interpellasjonen vedteke med 20 mot 1 røyst. Jon 
Magne Bogevik (Ap) røysta imot.  
 
KS- 2 Vedtak: 

·  Samnanger kommune ved administrasjonen får i oppdrag å finna ut om KommuneTv eller eit 
anna tilsvarande system kan vera ei betre løysning med tanke på strøyming av offentlege 
møte. 

·  Kostnadar må komma fram, og kommunestyret må ta endeleg vurdering på evt. bytte av 
leverandør. 

·  Saka skal til handsaming på første kommunestyremøte i 2021. 
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SAKNR. 105/2020: Bruk av ekstratilskot, Reistadliane 39 

 
03.12.2020 Kommunestyret: 
 
Handsaming i møtet: 
 
Ordførar Knut Harald Frøland (Bl) bad om at kommunestyret vurderte om møtet skulle lukkast under 
handsaminga av saka. Rådmann Ingebjørg Vamråk orienterte om at det i kommunelova ikkje er opna 
for at det i fjernmøte kan handsamast saker som inneheld opplysningar som er omfatta av 
lovbestemt teieplikt. Ho orienterte vidare at som følgje av dette var det avgrensa kva informasjon 
som kunne gjevast i møtet, i og med at lukking av møtet ikkje var eit alternativ.   
 
Etter den innleiande debatten sette ordførar Knut Harald Frøland (Bl) fram framlegg om at taket i 
Reistadliane 39 vert reparert no, men at det inntil vidare ikkje vert gjort andre tiltak i Reistadliane 39.  
 
Anja Elisabeth Gjerde bad om gruppemøte.  
 
Etter gruppemøtet sette Knut Harald Frøland fram følgjande justerte framlegg til vedtak:  
Resten av ekstratilskotet på 1,1 mnok som kommunen har som kommunen har fått i revidert 
nasjonalbudsjett 2020, 480 000 kroner, vert disponert som følgjer:  

·  Skifte av utvendig tak i Reistadliane 39 og 50 000 kroner i ekstrakostnader til elektrisk 
installasjon vedrørande ventilasjonsanlegget ved ungdomsskulen. 

 
I røystinga fekk Knut Harald Frøland sitt framlegg 14 røyster og rådmannen sitt framlegg 7 røyster. 
  

For Knut Harald Frøland sitt framlegg For rådmannen sitt framlegg 

Knut Harald Frøland (Bl) Shirin Kvernes Khadoor (Ap) 

Lena Tveit (Bl) Gunn Østvik Petersen (Ap) 

Anja Elisabeth Gjerde Markhus (Bl) Jon Magne Bogevik (Ap) 

Annette Espelid (Bl) Harald Boge (Ap) 

Martin Haugen (Bl) Arild Røen (H) 

Ove Totland (Bl) Øyvind Strømmen (MDG) 

Øyvind Steinsland (Bl) Oskar Røen (MDG) 

Solveig Vassenden (Bl)  

Linda Haug Kollbotn (Frp)  

Odd Arne Haga (Frp)  

Karl Bård Kollbotn (Frp)  

Monica Tjønna (Sp)  

Øyvind Røen (Sp)  

Gunn Totland Moss (KrF)  
 

 
KS- 105/2020 Vedtak: 
Resten av ekstratilskotet på 1,1 mnok som kommunen har som kommunen har fått i revidert 
nasjonalbudsjett 2020, 480 000 kroner, vert disponert som følgjer:  

·  Skifte av utvendig tak i Reistadliane 39 og 50 000 kroner i ekstrakostnader til elektrisk 
installasjon vedrørande ventilasjonsanlegget ved ungdomsskulen. 

 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Resten av ekstratilskotet på 1,1 millionar kroner som kommunen har fått i revidert nasjonalbudsjett 
2020 vert disponert som følgjer: 1. Skifte av utvendig tak, nytt ventilasjonsanlegg og ombygging av el-
tavle Reistadliane 39 (det gamle barnehagebygget i Nordbygda), kr 780 000, som følgje av nødvendig 
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bruksendring til omsorgsbustad/utleigebustad. Kr 50 000 i ekstrakostnader til elektrisk installasjon 
vedrørande ventilasjonsanlegget ved ungdomsskulen, kjem i tillegg.  
 
Manglande finansiering på kr 180 000 vert henta frå ubrukt løyving til renovering, og kr 170 000 vert 
finansiert med ubrukte lånemidlar.  
 
 
 
 

SAKNR. 106/2020: Spørsmål om forlik i sak om vassløysing Krekavegen 

 
03.12.2020 Kommunestyret: 
 
Handsaming i møtet: 
 
Ordførar Knut Harald Frøland (Bl) bad om at kommunestyret vurderte om møtet skulle lukkast under 
handsaminga av saka. Møtet vart lukka medan kommunestyret handsama dette spørsmålet. Møtet 
vart opna igjen før kommunestyret røysta over spørsmålet om lukking. Det vart samrøystes vedteke 
at møtet skulle vera lukka under handsaminga av saka, med heimel i kommunelova § 11-5 tredje 
avsnitt, bokstav b.   
 
Etter at kommunestyret hadde drøfta saka, sette ordførar Knut Harald Frøland og Shirin Kvernes 
Khadoor (Ap) fram følgjande framlegg til vedtak:  
 
Samnanger kommune gir rådmannen fullmakt til å inngå forlik, eventuelt gjennom rettsmekling, og til 
å avslå tilbod om forlik.  
 
Møtet vart opna igjen før røystinga. I røystinga vart rådmannen sitt framlegg sett opp mot Knut 
Harald Frøland og Shirin Kvernes Khadoor sitt framlegg. Framlegget til Knut Harald Frøland og Shirin 
Kvernes Khadoor vart samrøystes vedteke.  
 
Etter handsaminga av den siste saka i møtet (sak 104), tok rådmann Ingebjørg Vamråk opp at 
finansiering måtte vera med i vedtaket i sak 106. Ordførar Knut Harald Frøland foreslo finansiering 
frå disposisjonsfondet. Kommunestyret slutta seg samrøystes til ordføraren sitt forslag.  
 
KS- 106/2020 Vedtak: 
Samnanger kommune gir rådmannen fullmakt til å inngå forlik, eventuelt gjennom rettsmekling, og 
til å avslå tilbod om forlik. Finansiering vert disposisjonsfondet.  
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Samnanger kommune gjev rådmannen fullmakt til å gå i rettsmekling, og til å inngå forlik og til å avslå 
tilbod om forlik.  
 
 
 
 


